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ŽIVOT V SLÁDKOVIČOVE
informačný spravodaj

XXXI. ročník č. 5/2023 vydáva mesto Sládkovičovo

4.11.2023 o 16.00 h v Inovatechu 
Hanička a Murko - Vianočné 
turné 2023 
- vianočný muzikál pre deti 
Vstupné: 11 €. Predaj vstupeniek cez 
predpredaj.sk.
10.11.2023 o 18.00 h v Inovatechu 
Sex noci svätojánskej - divadelná 
komédia 
Vstupné: 17 €. Predaj vstupeniek cez 
maxiticket.sk a na recepcii Inovatechu.
18.11.2023 o 18.00 h v Inovatechu 
A Kaktusz virága - hudobná veselohra 
divadelného súboru Hahota 
Vstupné: 10 €. Predaj vstupeniek na 
recepcii Inovatechu.
25.11.2023 o 18.00 h v jedálni VŠ Danubius 
Rodičovský ples ZŠ s MŠ  
K. Kuffnera 
Vstupné: 30 € 
Predaj vstupeniek na recepcii Inovatechu.
30.11.2023 o 18.00 h v Inovatechu 
Darček - vianočná divadelná komédia 
Vstupné: 16 €. Predaj vstupeniek na 
recepcii Inovatechu.
8.12.2023 od 14.00 h pred Inovatechom 
Vianočné trhy 
od 16.30 h 
Mikulášska šou Lili Lentilky 
(informácia o poukážke na mikulášsky 
balíček je na str. 3)
9.12.2023 o 16.00 h v Inovatechu 
Smejko a Tanculienka 
Vstupné: 14 €. Predaj vstupeniek cez 
ticketportal.sk
10.12.2023 o 16.00 h v Kostole 
Nanebovzatia Panny Márie 
Vianočný zázrak tour 2023 - 
adventný koncert Moniky Ližbetin
Vstupné: dobrovoľné

Po príjemných letných mesiacoch 
sme boli radi, že sme si na pár dní mohli 
vychutnať aj babie leto, ale z počasia po-
sledných týždňov nám je jasné, že sme 
sa presunuli do chladnejších jesenných 
dní. Hovorí sa, že jesenné obdobie je po-
sledným, najkrajším úsmevom roku, veď 
doteraz zelené stromy sa zrazu zmenia na 
pestré odtiene žltej, oranžovej a červenej 
farby, a z tých krás prírody je cítiť poéziu 
života. Príroda sa pomaly pripravuje na 
zimu a my sa pomaly blížime k záveru 
roka, k obdobiu, keď každý z nás môže 
zhodnotiť a sumarizovať, či sa mu po-
darilo naplniť ciele, ktoré si stanovil na 
začiatku roka.

Čo sa týka predsavzatí a rozvojo-
vých zámerov, vedenie mesta v tomto 
období už finišuje realizáciu niekoľkých 
stavebných projektov. V oblasti rozvo-
ja miestnej školskej infraštruktúry bude 
pre našich najmenších veľkým prínosom 
nová budova materskej škôlky. Stavebná 
časť bude hotová do konca roka a po ko-
laudácii diela sa deti môžu sťahovať do 
nových priestorov. Cez leto sa podarilo 
vo všetkých školách vybudovať nové 
cykloprístrešky, v mesiaci október boli 
spustené nové tepelné čerpadlá moder-
ného vykurovacieho systému základ-
nej školy. Bol pripravený aj technický 
projekt na vybudovanie novej atletickej 
dráhy v areáli ZŠ K. Kuffnera, žiaľ ten-
to projekt zatiaľ nebol podporený. V ok-
tóbri bol do Výzvy vyhlásenej MIRRI SK 
podaný ďalší školský projekt s názvom 
Rekonštrukcia budovy ZŠ a výstavba 
novej športovej haly v celkovej hodnote 
2 870 753 €, z tejto sumy mesto žiada mi-
nisterstvo o nenávratný finančný príspe-
vok vo výške 2 641 093 €. 

Okrem výstavby škôlky sa dokončujú 
aj práce na budove centra integrovanej 
zdravotnej starostlivosti. V najbližších 
týždňoch by sa mal osadiť nový nábytok, 
materiálovo – technická výbava a nová 
moderná zdravotnícka technika. Po ko-
laudácii objektu môžu obyvatelia mesta 

a okolitého regiónu nájsť široké spektrum 
zdravotníckych služieb v tomto objekte.

Na konci leta bol vybudovaný chod-
ník na konci mestskej cyklocesty. Požia-
davka na tento chodník vyšla od obyvate-
ľov a vedenie mesta tento problém chcelo 
urgentne vyriešiť.

Do konca mesiaca november by sa 
mali ukončiť aj práce na komplexnej re-
konštrukcii mestského parku. Tieto práce 
sú jednou z aktivít spoločného projektu 
miest Břeclav a Sládkovičovo, v ktorom 
partnerské mestá sa snažia zachrániť časť 
historického dedičstva rodiny Kuffne-
rovcov, ktorá v oboch mestách založila 
úspešný cukrovar. Okrem stavebných 
aktivít v rámci spoločného projektu sa 
uskutočnili úspešné odborné konferencie 
s medzinárodnou účasťou  v septembri 
v Sládkovičove, a v októbri v meste Břec-
lav.

Život v Sládkovičove ale nie je iba 
o práci zvolenej samosprávy. Pestrú mo-
zaiku spoločenských udalostí mesta dopl-
ňujú aj akcie, ktoré poskytnú príjemnú zá-
bavu pre rôzne vekové kategórie obyva-
teľstva. Z uskutočnených akcií pre mladú 
generáciu môžeme spomenúť Memoriál 
L. Józsu – futbalový turnaj pre najmen-
ších, ale tak isto aj úspešnú Šarkaniádu, 
Tekvicový festival aj Lampiónový sprie-
vod. Na dospelých návštevníkov boli cie-
lené podujatia, ako Týždeň židovskej kul-
túry, Romafest, divadelné predstavenia, 
stretnutie jubilantov a stretnutie dôchod-
cov, ako aj výstava ovocia a zeleniny.

O pár dní je začiatok novembra, keď 
sa na chvíľu na cintorínoch zastavíme a 
v myšlienkach budeme s najmilšími, kto-
rých sme už stratili a  ktorí už dokonali 
svoje životné dielo. Čas ale ide ďalej, ne-
naplnených úloh je stále dosť a som pre-
svedčený o tom, že ľudia zodpovední za 
rozvoj mesta aj naďalej budú rozvojové 
problémy riešiť tak, aby Sládkovičovo vo 
všetkých oblastiach napredovalo.

Štefan Lancz, prednosta MsÚ
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7. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove zo dňa 20. 9. 2023

Výsledky volieb do Národnej rady SR 
v Sládkovičove

Výzva na zaplatenie nedoplatkov

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program rokovania.
• VZN č. 112/2023 o určení spádových materských škôl 

v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Sládkovičovo.
• Dodatok č. 5/2023 k VZN č. 103/2019 o určení výšky 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a 
školských zariadeniach.

• 4. úpravu rozpočtu mesta v roku 2023 navýšením príj-
movej a výdavkovej časti o 128 498 €.

• Zámer dlhodobého prenájmu parcely pre budúcu vý-
stavbu verejne prístupného parkoviska u žiadateľa TP 
Stavby s.r.o.

• Nájom nehnuteľného majetku mesta z dôvodu hodné-
ho osobitného zreteľa pre Operačné stredisko záchran-
nej zdravotnej služby SR.

• Dodatok č. 24 k Zmluve o nájme nebytových priesto-
rov z 31.3.2006,  týkajúci sa technického zhodnotenia 
a vykonania odpisov z technického zhodnotenia nado-
budnutého majetku v rozsahu rekonštrukcie rekreač-
ného bazéna č. 3 na Termálnom kúpalisku Vincov les 
v celkovej hodnote 162 673,22 €.

• Pridelenie dvojizbového nájomného bytu po Mirosla-
ve Walzerovej Anette Románovej na dobu určitú.

• Prenájom kancelárskeho priestoru v budove TI Inova-
tech pre nájomníka East-Personal SK na 1 rok.

• Dodatky k nájomným  zmluvám na predĺženie nájmu 
v budove TI Inovatech pre: Laurand Trade, s.r.o., iSie-
te s.r.o., SMINLO, s.r.o.

• Nákup trojstranného 7 miestneho sklápača za cenu do 
49 000 € s DPH pre Technické služby Sládkovičovo.

• Zmluvu o zriadení vecných bremien medzi Mestom 
Sládkovičovo a Západoslovenskou distribučnou a.s.

• Zrušenie Uznesenia č. 393/MZ-2022 o prenájme za 
využívanie časti priestoru Detského centra Hrajkovo 
pre Tomáša Szalaya.

• Zrušenie Uznesenia č. 117/MZ-2023 o zámere odpre-
daja pozemkov z dôvodu hodného osobitného zreteľa.

• Zámer odpredať pozemky vo vlastníctve mesta žiada-
teľovi MVDr. Pavlovi Bartalošovi z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa za kúpnu cenu 20 €/m2.

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:

•  Odpredaj pozemku vo vlastníctve mesta s výmerou 
29 m2 Pavlovi Pócsovi a Danielovi Tagajovi z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa za 20 eur/m2.

• Odpustenie nájmu za jeden štvrťrok  očnej ambulancii 
MUDr. Ingrid Móresovej.

• Uzavretie kúpnej zmluvy verejnej kanalizácie s firmou 
FiNO s.r.o. v rámci projektu „Obytný súbor Marína”.

• Objednanie stavebných prác k stavbe novej materskej 
školy pred ukončením verejného obstarávania a zapra-
covaním do 5. úpravy rozpočtu mesta.

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedomie:

• Kontrolu plnenia uznesení zo 6. zasadnutia MZ.
• Súhrnnú správu o kontrole plnenia uznesení MZ v 

Sládkovičove, ktoré neboli splnené alebo boli v štádiu 
plnenia, predloženú hlavným kontrolórom mesta.

• Správu o výsledku kontroly stavu vývoja dlhu mes-
ta Sládkovičovo  k 30.6.2023 vypracovanú hlavným 
kontrolórom mesta.

• Správu z kontroly aktuálnosti interných smerníc, zásad a noriem a ich 
súlad s právnymi normami, vypracovanú hlavným kontrolórom mesta.

• Informáciu primátora mesta o prebiehajúcich projektoch.

Celé znenie zápisnice je uverejnené na www.sladkovicovo.sk.

Účasť na voľbách do Národnej rady SR, ktoré sa konali 30. septembra 
2023, bola v meste Sládkovičovo 59,10%.
Výsledky volieb:

Politická strana
Počet 

platných 
hlasov

  %

SMER - sociálna demokracia 468 18,36
Progresívne Slovensko 457 17,93
OĽANO A PRIATELIA, Nezávislí kandidáti, 
NOVA 402 15,77
Szővetség -aliancia 302 11,85
HLAS - sociálna demokracia 257 10,08
Sloboda a Solidarita 188 7,38
REPUBLIKA 101 3,96
Kresťanskodemokratické hnutie 77 3,02
Slovenská národná strana 75 2,94
Demokrati 74 2,90
SME RODINA 70 2,75
Modrí, Most-Híd 17 0,67
Kotlebovci - Ľudová strana Naše Slovensko 17 0,67
Pirátska strana - Slovensko 14 0,55
Komunistická strana Slovenska 10 0,39
My Slovensko 7 0,27
Maďarské fórum, Občianski demokrati Slovenska, 
Za regióny, Rómska koalícia, Demokratická strana 4 0,16
Spoločne občania Slovenska 2 0,08
Srdce vlastenci a dôchodcovia - Slovenská 
národná jednota 2 0,08
KARMA 2 0,08
PRINCÍP 1 0,04
Vlastenecký blok 1 0,04
Spravodlivosť 1 0,04
Slovenské Hnutie Obrody 0 0,00
SDKÚ -DS - SDaKS 0 0,00
Spolu 2549

Mesto Sládkovičovo vyzýva  všetkých daňovníkov, ktorí doposiaľ 
neuhradili miestne dane- daň z nehnuteľností, daň za psa, daň za ubyto-
vanie a miestny poplatok  za komunálne odpady a drobné stavebné od-
pady za rok 2023, prípadne za minulé roky, aby si túto povinnosť splnili 
najneskôr do 15. novembra 2023. Po tomto termíne bude mesto vymáhať 
tieto nedoplatky prostredníctvom exekúcie.

Gabriela Brunnerová, oddelenie daní
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

V pondelok 4. septem-
bra sa brány našej školy opäť 
otvorili, a tak sa ráno začali v 
areáli schádzať žiaci, rodičia 
a priatelia školy na slávnost-
né otvorenie školského roka 
2023-24. 

Na úvod si prváčka Adelka 
Slahučková pre všetkých pri-
pravila básničku a milú pes-
ničku. Po nej pani riaditeľka 
PaedDr. Slávka Kramárová 
privítala príhovorom všetkých 
žiakov, rodičov a zamestnan-
cov školy. K prítomným sa 
prihovoril aj primátor mesta 
Ing. Gábor Krommer, ktorý 
pani riaditeľke odovzdal sym-
bolickú kyticu. Žiaci 2. - 9. 
ročníka prišli do známeho 
prostredia, čo bolo cítiť aj na 
atmosfére. Nálada medzi žiak-
mi a ich rodičmi bola uvoľ-
nená a bezprostredná. Žiaci 
sa po prázdninách s radosťou 
a nadšením zvítali so svojimi 
kamarátmi a učiteľmi.V inej 
situácii boli prváčikovia, ktorí 
sa spolu v sprievode svojich 
rodičov stretli pred školou, 
kde ich už netrpezlivo čakali 
ich nové pani učiteľky. Pre na-
šich prváčikov sa nielen začal 
nový školský rok, ale aj nové 
obdobie života. Veríme, že sa 
v našej škole budú cítiť dob-
re, naučia sa mnoho nových 
poznatkov a nadobudnú nové 
priateľstvá. Dúfame, že tento 
školský rok bude pre všetkých 
našich žiakov obohacujúcim 
obdobím. Opäť pre nich peda-
gógovia pripravili veľa zaují-
mavých aktivít, súťaží, krúž-
kov, v ktorých sa môžu plne  
realizovať a zdokonaľovať, ale 
aj zmerať svoje sily s roves-
níkmi. 

Všetkým pedagogickým aj 
nepedagogickým zamestnan-
com školy, rodičom a žiakom 
prajeme najmä veľa zdravia 
a síl,  aby vkročili do nového 
školského roka s dobrou nála-
dou a pozitívnou energiou. 

Od začiatku školského 
roka sa pedagógovia našej 
školy snažia pre svojich žiakov 
pripravovať rôzne zaujímavé 
aktivity a zapájať ich do rôz-
nych projektov.

Na hodinách anglického ja-
zyka si žiaci pripomenuli Eu-
rópsky deň jazykov. Zahrali si 
pexeso a interaktívne hry, nau-
čili sa nové slovíčka v rôznych 
európskych jazykoch, venova-
li sa aj znakovej reči a naučili 
sa povedať svoje meno týmto 
jazykom. Predstavili si sláv-
ne osobnosti v oblasti hudby, 
filmu a športu, ktoré ovládajú 
rôzne jazyky sveta, i  pískací 
jazyk SILBO a baskitský jazyk 
Euskara. Nadobudnuté vedo-
mosti si mohli otestovať v on-
line kvíze. 

Začiatkom septembra naši 
žiaci navštívili už tradičnú 
a obľúbenú Výstavu ovocia 
a zeleniny, ktorú usporadúva 
miestna organizácia Sloven-
ského zväzu záhradkárov. Zá-
hradkári prezentovali vzorky 
ovocia a zeleniny, ktoré vypes-
tovali vo svojich záhradkách. 
Na výstave bola ocenená aj 
naša prváčka N. Slugeňová za 
účasť na 16. ročníku výtvarnej 
súťaže na tému ,,Dobre je v zá-
hrade“. 

25. - 30. 9. prebiehal už 
9.ročník Európskeho týždňa 

športu, ktorého hlavným cie-
ľom je podporiť šport a pohy-
bové aktivity v celej Európe. 
Do tohto projektu sa zapojila 
aj naša škola formou netradič-
ných disciplín, ktoré sme zre-
alizovali v našich priestoroch.

Dňa 25.9. prebiehala na 
našej škole zbierka Biela pas-
telka, ktorá sa koná pod zášti-
tou Únie nevidiacich a sla-
bozrakých Slovenska. Cieľom 
zbierky je získanie finančných 
prostriedkov na podporu ľudí 
so zrakovým postihnutím. Vý-
nos Bielej pastelky je každo-
ročne použitý na poskytovanie 
sociálneho poradenstva a soci-
álnej rehabilitácie, na financo-
vanie aktivít, ktoré nevidiacim 
a slabozrakým ľuďom pomá-
hajú začleniť sa do bežného 
života. Chceme sa poďakovať 
všetkým žiakom, rodičom, 
pedagogickým aj nepedago-
gickým zamestnancom školy, 
ktorí sa do projektu Biela pas-
telkazapojili a tým podporili 
užitočnú vec.

vedenie školy

Letný tábor Oščadnica

Po dlhšej prestávke sa v 
tomto roku uskutočnil pre 
deti našej školy Letný tá-
bor v prekrásnom prostredí 
Oščadnice. Konal sa v dňoch 
31.7.- 4.8.2023. Plní očakáva-
nia z nových zážitkov sme sa 
ráno 31.7. stretli na železnič-
nej stanici v Trnave, odkiaľ 
sme cestovali vlakom. Cesta 
ubehla rýchlo, tak, ako celý 
týždeň. Ubytovali sme sa v 
dedine Oščadnica, odkiaľ 
sme podnikali rôzne turistic-
ké prechádzky, či už na kal-
váriu alebo rozhľadňu, ktorá 
nám poskytla krásny výhľad 
na okolie... Povozili sme sa 
vláčikom v Oravskej Lesnej 
a vyšantili sa vo Funny parku. 
Pozreli sme si i Slovenský or-
loj v Starej Bystrici. Ak nám 
počasie neprialo, zabavili sme 
sa pri  tvorivých dielničkách, 
kde sme si vyrábali rôzne veci 
pre zábavu, kúpali sa v ba-
zéne, absolvovali športové 
súťaže, či iné zábavné aktivi-
ty. Každý večer sme zavŕšili 
výbornou diskotékou. Celý 
týždeň ubehol ako voda, bol 
naplnený radosťou, zábavou, 
novými kamarátstvami, ale 
pre niektorých aj prekonaním 
svojich síl, zručností a schop-
ností. Tých pár dní ubehlo ako 
voda a my sme sa domov vra-
cali spokojní, trocha unavení, 
ale plní nových dojmov a zá-
žitkov.

Petra Šimková
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Čo sa udialo na Základnej škole Sándora Petőfiho

Ako na každej škole, tak i u nás sa 
nesie september, čiže začiatok nového 
školského roka v znamení plánovania, 
úloh a nových výziev. Naše ciele sa opro-
ti tým vlaňajším nezmenili: zabezpečenie  
kvalitnej výchovy a vyučovania, úspešná 
účasť na predmetových súťažiach, dobrá 
spolupráca s rodinami a partnermi, boha-
tá ponuka mimoškolských aktivít, aktívna 
účasť na podujatiach organizovaných zria-
ďovateľom, rozvoj školy a mohla by som 
pokračovať ďalej. Školský rok sme začali 
so 71 žiakmi, naši pedagógovia  - bez vý-
nimky - disponujú s vyhovujúcou apro-
báciu pre vzdelávaciu a výchovnú prácu. 
Naši žiaci sú zo Sládkovičova a do nášho 
školského obvodu patriacej Malej Mače 
a Košút, ale aj z iných obcí je zabezpečená 
doprava žiakov. Od tohto roku sme i my 
aktívnymi účastníkmi školského progra-
mu zväzu Rákóczi Szövetség, v rámci 
ktorého máme možnosť využívať školský 
autobus, ktorý je majetkom už spomína-
ného Rákócziho zväzu. Vďaka školskému 
autobusu je zabezpečená nielen denná 
preprava detí do školy, ale vďaka nemu 
je zabezpečená aj doprava na iné školské 
podujatia, samozrejme až po predchá-
dzajúcom súhlase majiteľa. Dúfame, že 
vďaka školskému autobusovému progra-
mu sa v budúcnosti zvýši počet našich 
žiakov. Na slávnostnom otvorení nového 
školského roka si mohlo prevziať 9 prvá-
čikov svoju novú školskú tašku a o pár dní 
i v rámci zápisového programu aj štipen-
dium pre prvákov (tiež v rámci podpory 
už spomínaného zväzu Rákóczi Szövet-
ség). Po slávnostnom otvorení školského 
roka sa začalo vyučovanie a séria rôznych 
podujatí. Tradične sme navštívili výstavu 
ovocia a zeleniny, ktorú organizovala MO 
Slovenského zväzu záhradkárov, kde žia-
ci mohli obdivovať výsledky pestovateľ-
skej práce sládkovičovských záhradkárov 
– hoc keď ide o deti miesto obdivu by si 
skôr zahryzli do ovocia alebo zeleniny. 
V polovici septembra sme sa malí i veľkí, 
mladí a tí starší, podobne ako vlani, vy-
brali do Rakúska, aby  sme sa v zábavnom 
parku Family park Neusiedlersee preme-
nili na deti a bezstarostne sme si užili zá-
bavu, ktorú nám ponúkli rôzne atrakcie. 
Bolo krásne počasie,avšak sme skonštato-
vali, že vlaňajšie zamračené počasie nám 
dalo viac zábavy, pretože tohtoročné teplé 
a slnečné počasie zapríčinilo, že sme na 
jednotlivé vstupy museli čakať pol hodiny 
alebo 40 minút. Deň tak prebehol veľmi 
rýchlo a večer sme už unavene plánovali 
kam sa nabudúce takto spoločne vyberie-
me. (Najbližší výlet podľa našich plánov 
by mal byť koncom októbra/začiatkom 
novembra, organizuje ho turistický oddiel 
a cieľom našej prvej túry bude hrad vo 

Zvolene a náučný chodník v Štiavnických 
horách.) Ako každý rok, aj tentokrát sme 
sa zúčastnili na Memoriáli Ladislava Józ-
su – väčšina ako fanúšikovia, niektorí ako 
aktívni hráči. Naša účasť na memoriáli sa 
uskutočnila v rámci Dňa človeka/zdra-
via a ochrany prírody. Pokračujúc v sérii 

spomienkových podujatí na počesť 200. 
výročia narodenia Sándora Petőfiho, ktorá 
sa začala v minulom školskom roku, sme 
si vďaka združeniu Szövetség a Közös 
Célokért mohli pozrieť výstavu inštalova-
nú na našej škole, ktorá nám predstavila 

život a diela Sándora Petőfiho. Koncom 
septembra sme si už tradične pripomenuli 
deň ľudových rozprávok - ktorý je záro-
veň dňom narodenia slávneho maďarské-
ho rozprávača Eleka Benedeka a ktorého 
cieľom je, aby upriamil našu pozornosť na 
múdrosti, skryté v ľudových rozprávkach 
a na dôležité miesto rozprávok v živote 
detí. Naše deti sa s radosťou premenili 
v tento deň na rôzne rozprávkové bytos-
ti: princezné, rytierov, alebo prestrojené 
za Husiara Maťa, Červenú Čiapočku či 
Bambiho sa celý deň prechádzali v škole. 
Školský rok sa začal iba nedávno, ale žia-
ci Základnej školy Sándora Petőfiho  už 
zabudli na letné prázdniny a popri učení 
usilovne zbierajú i ďalšie školské zážit-
ky. Prajem im, ako aj pedagógom školy 
na úspechy a zážitky bohatý školský rok 
2023/2024, aby v júni pozrúc sa späť na 
predošlé mesiace mohli povedať: spravili 
sme kus dobrej práce!

Katalin Takács
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Aktivity Klubu seniorov v Sládkovičove

Seniori na Gastrofeste!    

Klub seniorov sa zúčastnil 
na Gastrofeste na Relaxe so 
súťažným tímom s číslom 1 v 
zložení: Peter Baláž, Marika 
Balážová, Erika Balážová, La-
dislav Gášpár, Marika Gášpá-
rová, František Németh. Varil 
sa paprčkový perkelt. Bol vy-
nikajúci, minul sa do posled-
nej kvapky. Pomocný perso-
nál a gazdinky, ktoré doniesli 
napečené dobroty- Marika 
Gášpárová, Piroška Lauková, 
Helena Némethová, Marika 
Javorová. Zákusky priniesla 
aj p. Anka Horváthová. Ján 
Németh organizačne zabezpe-
čoval náš tím, doviezol a od-
viezol stan a bol členom hod-
notiacej komisie. A aj napriek 
tomu, že sme nezískali žiadnu 
cenu, veľmi sme si užívali vy-
nikajúce počasie, perfektnú 
priateľskú atmosféru, dobrú 
náladu, dobrú organizáciu, za 
čo patri úprimné poďakovanie 
organizátorom, ako aj celému 
tímu Klubu seniorov Sládko-
vičovo za výbornú reprezen-
táciu našej skupiny.  Srdečná 
vďaka! 

Členovia Klubu seniorov 
Sládkovičovo oslavovali

Trinásty september, po-
obedňajšie hodiny boli pre 
členov Klubu Seniorov sláv-
nostným poobedím, lebo už 
tradične v tomto čase oslavuje-
me Máriu. Mariky, Marienky, 
nositeľky tohoto mena majú v 
klube najpočetnejšie zastúpe-
nie, a to 20 Márií. Ale rozhodli 

sme sa popri Márii oslavovať 
aj všetky ostatné mená, na-
koľko každé meno je skratkou 
a šifrou k poznaniu osobnosti 
človeka a v každom písmene 
mena žije energia a ich súčet ju 
formuje v silu utvárajúcu po-
stoje k životu a následne osud a 
preto si zasluhuje každé meno 
pozornosť. 

Na oslave sa zúčastnilo 56 
členov a veľmi nás potešila 
prítomnosť našich pozvaných 
hostí, p. primátora Ing. Gábo-
ra Krommera, ktorý aj napriek 
pracovnému vyťaženiu si na-
šiel čas a poctil nás svojou prí-
tomnosťou, ako aj p. Mgr. Sil-
vii Michálekovej s priateľom. 
Po privítaní a krátkom úvod-
nom slove predsedu klubu, 
pozdravil prítomných a poprial 
oslávenkyniam všetko najlep-
šie a pevné zdravie aj p.primá-
tor Ing. Gábor Krommer. 

Po oficialitách prišla na rad 
výborná večera doprevádzaná 
lahodnými melódiami v po-
daní skupiny Mariky a Jožka 
Halászovcov. Neoddeliteľnou 
súčasťou tejto oslavy bola aj 
možnosť vyhrať darček v tom-
bole, ktorých bolo 76. Všet-

kým, a aj našim hosťom a p. 
Andrejke Kovácsovej veľmi 
ďakujem za príspevky do tom-
boly, ktoré iste potešili tých, 
ktorí mali šťastie a ich lístky 
boli vyžrebované. Počet preda-
ných tombolových lístkov bol 
úctyhodný a to 1680 ks. Po žre-
bovaní tomboly pokračovala 
zábava v plnom prúde pod tak-
tovkou skupiny Jožka a Mariky 
Halászovcov až do 21°°hodiny. 

Dovoľte mi poďakovať 
všetkým zainteresovaným, 
ktorí pomáhali pri organizač-
nom zabezpečení oslavy, na-
šim členkám p. Marike Bende-
ovej a p. Piroške Laukovej za 
vynikajúcu makovo-višňovú, 
tvarohovú štrúdľu, p. Helenke 
Némethovej za výborné ze-
miakové pagáčiky, p. Gášpá-
rovi, p. Františkovi Némethovi 
za pomocné a dôležité práce, 
vedeniu a personálu Jamajky 
za vynikajúcu večeru, obsluhu 
a ústretový prístup. Ďakujem 
našim priateľom, hudobníkom 
Jožkovi a Marike Halászov-
com. Veľmi chcem poďakovať 

Peňažný príspevok pre seniorov

Mesto Sládkovičovo má aj 
v tomto roku prichystané pe-
ňažné príspevky pre všetkých, 
ktorí v roku 2023 dovŕšia 70 
rokov svojho života a starších. 

Peňažné príspevky sa budú 
vyplácať od 20. do 24. novem-
bra 2023 v pokladni mestské-
ho úradu občanom s minimál-
ne 2-ročným  trvalým pobytom 
v Sládkovičove. 

Je potrebné preukázať sa 
občianskym preukazom. Kto 
si zo zdravotných dôvodov 
nemôže prevziať peniaze, 
môže tak urobiť ním povere-
ná osoba. Aj v tom prípade je 
potrebný občiansky preukaz 
dôchodcu.

 Silvia Michaleková

našim vzácnym sponzorom p. 
Ing. Štefanovi Laukovi, Mgr. 
Viliamovi Brunnerovi, Ale-
xandrovi Bendemu, Karolovi 
Lakatošovi - Relax, p. Ing. 
Antonovi Szabovi, Jaroslavo-
vi Feješovi, p. Petrovi Valovi, 
p. Silvii Mikušovej, p. Piroške 
Laukovej, p. Marike Bendeo-
vej, p. Helenke Némethovej. 
Všetkým patrí veľká vďaka a 
úcta. Verím, že všetci zúčast-
není odchádzali domov spo-
kojní a v dobrej nálade.

Ján Németh, 
predseda Klubu seniorov 

v Sládkovičove



6 ŽS 5/2023PRÍSPEVKY

Rekreácia seniorov

Seniori ZO Jednoty dô-
chodcov Slovenska v Slád-
kovičove a Klubu seniorov sa 
zúčastnili rekreácie so štátnou 
účelovou dotáciou v Liptov-
skom Jáne. V rámci pobytu 
využili služby hotela Ďum-
bier, ktorého personál sa  po-
staral nielen  o príjemný relax, 
ale aj masáže  a spoločenský 
program.  Program výletu bol 
bohatý. Súčasťou pobytu bol 
aj vstup do plaveckého bazéna 
v hoteli Máj a vstup do sveta 
miniatúr „Parku mini Sloven-
sko“. Seniori si užili kúpanie 
v termálnom prameni priamo 
v „Kadi“, kde prameň vy-
viera. Unikátny zážitok mali 
účastníci výletu v Bachledo-

vej doline, kde sa vyviezli 
lanovkou do  kráľovstva lesa 
a prešli chodníkom korunami 
stromov do rozhľadne, kde sa 
kochali krásami prírody. Ďa-
lej navštívili Stanišovskú jas-
kyňu, niektorí sa vybrali obdi-
vovať krásy Vysokých Tatier, 
pamiatky Liptovského Miku-
láša, iní zasa dali prednosť 
návšteve kina, soľnej jaskyne, 
turistike a prechádzkam po 
okolí. Týždňový pobyt plný 
zážitkov rýchlo uplynul.  
   

PhDr. Terézia Pethőová, 
predsedníčka ZO JDS 

Sládkovičovo

Vincák v sezóne 2023

Termálne kúpalisko Vin-
cov les otvorilo letnú sezónu 
už v piatok 16. júna 2023. 
Príjemné teploty síce den-
ných návštevníkov počas júna 
prilákali, ale nie v množstve 
ako tomu bolo v roku 2022. 
Júl hodnotíme návštevnosťou 
ako výborný. Počasie v prvých 
dvoch týždňoch v mesiaci au-
gust pripomínalo jeseň, no 

druhá polovica bola nadprie-
merne teplá. Rovnako počasie 
v septembri bolo nadpriemerne 
teplé a kúpalisko sa prevádz-
kovalo aj cez víkend do nedele 
10.septembra 2023. Počas tr-
vania letnej sezóny (83 kúpa-
cích dní) kúpalisko navštívilo 
85 tisíc denných zákazníkov, 
čím kúpalisko dosiahlo cieľ 
dennej priemernej návštevnos-
ti. Zákazníci aj tento rok mohli 

využiť rôzne benefity a zlacne-
né vstupy cez portál Zľavomat, 
aj použitie karty Multisport 
bez doplatku na kúpanie ako 
aj zlacnené vstupné pre drži-
teľov preukazov ISIC, ITIC 
a EURO<26. Kemping kúpa-
liska sa tešil vysokej návštev-
nosti (celkovo cez 8000 preno-
covaní), kde viac ako polovica 
ubytovaných bola zo susednej 

Českej republiky, čo platilo 
aj pre Chatovú osadu Vincov 
les. Celkový počet vstupov 
zo Sládkovičova počas celej 
letnej sezóny bolo 2094, čo 
je číslo veľmi podobné tomu 
z roku minulého.Kúpalisko 
tento rok investovalo do bazé-
novej fólie v relaxačnom ba-
zéne, čo pre kúpalisko zname-
nalo jedinú veľkú investíciu 
v tomto období. Sezónu hod-

notíme ako výbornú a úspeš-
nú. V tomto posezónnom ob-
dobí pracujeme na projektoch, 
ktoré chceme priniesť pre ďal-
šiu letnú sezónu. Budeme radi, 
ak zohľadníme aj vaše podnety 
a pripomienky, ktoré môžete 
zasielať v kontaktnom formu-
lári na webovej stránke www. 
vincovles.com, kde nájdete aj 
všetky informácie ohľadom 
prevádzky kúpaliska. Môžete 
nám zaslať aj e-mail na adre-
su kupalisko@vincovles.com.
Viac informácií ako aj novinky 

na kúpalisku môžete nájsť na 
sociálnych sieťach Instagram 
(vincovles_official) alebo Fa-
cebook (tkvincovles). Pridajte 
sa k sledovateľom našich úč-
tov na sociálnych sieťach a ne-
premeškajte informácie o no-
vinkách. Ďakujeme všetkým 
návštevníkom letnej sezóny, 
lebo hlavne vďaka nim kúpa-
lisko dokáže rásť. Tešíme sa na 
vás v letnej sezóne 2024! 

Viktor Janko, konateľ TKVL

Poukážky na mikulášske balíčky

Aj v tomto roku sa môžu 
deti tešiť na príchod Mikuláša 
a jeho pomocníkov, ktorí zaví-
tajú pred Inovatech 8. decem-
bra 2023 počas vianočných 
trhov. Po hudobno-zábavnom 
mikulášskom programe sa 
budú deťom rozdávať miku-
lášske balíčky. Aby bolo na-
chystané dostatočné množstvo 
balíčkov pre všetky deti, ktoré 
o ne majú záujem, pripravili 

sme poukážky, ktoré si rodi-
čia môžu vopred zakúpiť za 
symbolické 1 euro. Poukážky 
sa budú predávať v Inovatechu 
počas pracovných dní v termí-
ne od 6.11.2023 do 1.12.2023. 
Každé dieťa s poukážkou bude 
mať istotu, že sa mu balíček 
ujde a nebude sa musieť tlačiť 
v rade.   

Zuzana Červenková
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Výstava ovocia a zeleniny je vyhodnotená

Po ukončení výstavy ovocia 
a zeleniny prišiel čas na vyhod-
notenie hlasovania návštevní-
kov výstavy o prvé tri ceny za 
najkrajšie ovocie a zeleninu a o 
prvé tri ceny za dekoráciu. Ďa-
kujeme všetkým, ktorí priniesli 
svoje výpestky a svoje výtvo-
ry na výstavu, deťom z MŠ J. 
Dalloša, žiakom zo špeciálnej 
školy, všetkým, ktorí navštívili 
výstavu, lebo bez vás by naša 
snaha, snaha výboru SZZ bola 
zbytočná. Ďakujeme vedeniu 
a pracovníčkam Inovatechu, 
ďakujeme TS Sládkovičovo a 
v neposlednom rade ďakujeme 
členom a členom výboru SZZ 
a p. Františkovi Némethovi za 
pomoc pri príprave a demontá-
ži výstavy. 

Na výstave sa zúčastnilo 
25 vystavovateľov. Bolo vy-
stavených 105 exponátov. V 
sobotu a v nedeľu výstavu 
navštívilo 244 občanov.

V pondelok výstavu 
navštívilo 334 žiakov s peda-
gógmi z našich škôl. 

V piatok 8.9.2023 sme 
popri inštalácii výstavy tro-
chu aj oslavovali krásne 85. 
narodeniny  nášho dlhoroč-
ného člena a stáleho prispie-
vateľa exponátov p. Bendeka 
Sárkánya z Malej Mače, kto-
rému sme zapriali  v prvom 
rade stále a pevné zdravie, 
šťastie, pohodu a veľa pesto-
vateľských úspechov.

Už stálym návštevníkom 
našej výstavy je aj rodák zo 

Sládkovičova Karol Farkaš z 
DSS Štrkovec, s ktorým sme 
oslávili jeho 43. narodeniny 
prípitkom so šapmpanským.

Na výstave bol 11.9.2023 
odovzdaný darček prváčke 
Ninke Slugeňovej za účasť 
na 16.ročníku výtvarnej sú-
ťaže na tému ,, Dobre je v zá-
hrade“/ešte ako škôlkarka z 
MŠ Budovateľská/ a umiest-
nenie na štvrtej priečke v ka-
tegórii A. Ninke GRATULU-
JEME a veríme, že do súťaže 
sa zapojí aj ako prváčka. Po-
ďakovanie adresujeme aj pe-
dagogickým pracovníkom z 
MŠ Budovateľská a všetkým 
školám ,ktoré sa do súťaže 
zapojili, že pomohli motivo-
vať a organizačne zapojiť sa 
do súťaže.

Výsledky hlasovania:

Kategória Ovocie a zelenina:
I. cena - Kapusta Púrovo ne-
skorá - Ondrej Vicián, Malá 
Mača
II. cena - Hrozno stolové - 
Tibor Myslík, Sládkovičovo
III. cena - Tekvica Goliáš - 
Štefan Križan, Sládkovičovo

Kategória Dekorácia:
I. cena -  Jesenné zátišie - Ing. 
Olívia Dovalová, Sládkovi-
čovo
II. cena - Jeseň - Zuzanna 
Horáčeková, Sládkovičovo
III. cena - Plody jesene - Ján 
Bognár, Sládkovičovo

Všetkým oceneným GRA-
TULUJEME!

Ján Németh, 
predseda MO SZZ

Pripomenuli sme si 79. výročie Slovenského národného povstania

30. augusta 2023 si občania 
Sládkovičova pripomenuli 79. 
výročie Slovenského národ-
ného povstania slávnostným 
kladením vencov pri starom 

kultúrnom dome. Po odznení 
štátnej hymny a prednese bás-
ní v podaní Edity Katonovej a 
Kataríny Baloghovej nasledo-
vali príhovory primátora náš-

ho mesta Gábora Krommera 
a predsedu oblastného výboru 
Zväzu protifašistických bojov-
níkov v Galante Jozefa Jan-
ského. Vo svojich príhovoroch 

vzdali hold hrdinom povsta-
nia, ktorí bojovali proti fašis-
tickej a nacistickej ideológii 
aj za cenu nasadenia svojich 
životov, aby zachránili budúc-
nosť našej krajiny. Potom zá-
stupcovia mesta Sládkovičo-
vo, Oblastného výboru ZPB v 
Galante, Miestnej organizácie 
Matice slovenskej v Sládko-
vičove,  Komunistickej strany 
Slovenska a Antonius senior 
centra slávnostne položili ven-
ce k pamätným tabuliam. Na 
záver sa Edita Katonová po-
ďakovala prítomným za účasť 
a rozlúčila sa s nimi.

Zuzana Červenková
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XXI. Slovenské dni v Čorváši, 22.-24. september 2023

Medzinárodný festival - Prague Starts 2023

Tento rok sme sa prihlásili 
na známy medzinárodný fes-
tival, ktorý sa koná od roku 
2005 každý rok v Prahe. Náš 
citarový súbor odchádzal 10. 
augusta ráno, po príchode nás 
ubytovali na predmestí Prahy. 
V tejto časti Prahy sa nám ani 
nezdalo, že sme v hlavnom 
mesta Českej republiky, preto-
že okolie bolo tiché a kľudné. 
Keďže nám na prvý deň nena-
plánovali žiadny program, roz-
hodli sme sa, že si pozrieme 
centrum Prahy vo večernom 
osvetlení. Niektorí naši členo-
via tu už boli, takže sme ľahko 
prišli na to, ako sa dostať do 
mesta. Vychádzajúc z metra 
sme sa dostali do úplne iného 
sveta, kde to len tak vrelo. Po 
večernej prechádzke sme sa 
vrátili späť, aby sme si pred 
súťažou oddýchli. 

Na druhý deň doobeda sme 
si pozreli miesto súťaže, kto-
ré bolo tento rok v pražskom 
divadle Broadway. Poobede 
sme si zobrali hudobné ná-
stroje a kroj a metrom sme sa 
previezli mestom do divadla. 
Pretože ide o medzinárodný 
festival ľudovej hudby a tan-
ca, došli sem tanečníci, hudob-
níci a speváci z rôznych kútov 
sveta. Najprv boli zvukové 
a priestorové skúšky, následne 

sa začala súťaž. Usporiadatelia 
vytvorili rôzne skupiny, podľa 
toho, kto a čím vystúpil. So 
živou hudbou pred porotu vy-
stúpilo iba pár skupín, ale veľa 
zaujímavých tancov a spe-
vákov sme videli v ten večer 
z Poľska, Rumunska, Ukrajiny 
i z ďalekej Indie. Náš citaro-
vý súbor v ten večer vystúpil 
dvakrát, pretože sme vo svojej 
kategórii získali prvé miesto. 
Bol to príjemný pocit, stáť na 
javisku a prevziať si medaily 
i pohár od poroty, ktorá pri 
odovzdávaní cien nám dojato 
stískala ruky, hovoriac, že ešte 
nikdy nemali možnosť počuť 
takéto niečo. Pretože sme mali 
za sebou dlhý deň, tak sme sa 
rozhodli, že naše víťazstvo 
oslávime v reštaurácii neďale-
ko nášho ubytovania. 

Ďalší deň sme oddýchnu-
tí a spokojní vyrazili na pre-
hliadku mesta, pretože niektorí 
z nás ešte nemali možnosť byť 
v Prahe. Pozreli sme si slávny 
Orloj, prešli sme sa po Kar-
lovom moste, kde sme si dali 
spraviť karikatúru našej citaro-
vej skupiny. Karikaturista nám 
prezradil, že ešte nemal mož-
nosť nakresliť toľko ľudí na-
raz, ale podarilo sa mu to per-
fektne. Poprechádzali sme sa 
po brehu Vltavy a zastavili 

sme na rýchlom „českom ke-
babe“, aby sme si v tomto 
krásnom meste mohli pozrieť 
ešte viac. Naše túlavé topánky 
nás zaviedli do katedrály Svä-
tého Víta, ktorého brány nám 
zavreli akurát pred nosom, 
pretože sa skončili návštev-
né hodiny. Našťastie jednému 
z nás sa podarilo ešte dostať 
dovnútra a aspoň vďaka jeho 
fotografiám sme mohli vidieť 
aká krásna je táto budova aj vo 
vnútri.  Prešli sme sa k Praž-
skému hradu, kde sme si pri 
dobrom českom pive pozreli 
výmenu stráže. Oddýchli sme 
si v záhrade hradu, odkiaľ sme 
mali úžasný výhľad na celú 
Prahu. Naša prehliadka mesta 
sa premenila na dobrú, vyčer-

pávajúcu túru a keďže sme 
videli veľa krásnych miest, aj 
sme sa dostatočne unavili. Ve-
čer pri večeri sme si ešte užili 
posledné hodiny dňa plného 
zážitkov. 

Nadišiel posledný deň na-
šej cesty do Prahy a po boha-
tých raňajkách sme sa vybrali 
na cestu domov. Každý rok 
máme možnosť dostať sa na 
podobné festivaly ľudovej 
hudby, na ktoré vždy s rados-
ťou spomíname počas dlhých 
zimných skúškok, pripomí-
najúc si zážitky, ktoré sme na 
jednotlivých miestach zažili. 

Citarový súbor Dió héj 
Eszter Blahó

Ako každý rok, aj počas 
tejto jesene boli zorganizova-
né Slovenské dni v Čorváši, 
tento rok to bolo už dvadsiaty 
prvýkrát. Náš citarový súbor je 
pozvaný našimi čorvášskymi 
priateľmi každý rok a ani ten-

toraz nebolo tomu inak. 
22. septembra sme sa 

v skorých ranných hodinách 
vybrali na cestu zo Sládkovi-
čova spolu s niektorými člen-
mi klobáskového klubu, tento-
raz sme sa cestou zastavili vo 

Veľkom Mederi,  pretože naši-
mi spoločníkmi v programoch 
a na cestách boli i členovia 
Folklórneho súboru Megyer.

V tomto roku sme boli 
ubytovaní na internáte v Béké-
šskej Čabe aj z toho dôvodu, že 

popoludní sme už mali vystú-
penie v miestnom kultúrnom 
centre Csabagyöngye Kulturá-
lis Központ, na javisku „Stég”.

Keď sme popoludní do-
razili do Békéšskej Čaby, 
miestni nás čakali s chutným 
obedom. Po občerstvení, krát-
kom oddychu a ubytovaní sa, 
sme začali s prípravou na vy-
stúpenie, ktoré bolo podvečer 
na javisku umiestnenom na 
krásnom mieste v srdci Bé-
kešskej Čaby. Miestnym sa 
veľmi páčili nami spracované 
melódie zo Satumáru, Gemeru 
a Sedmohradska. Po nás sa so 
svojím programom predstavil 
Folklórny súbor Megyer, kto-
rý prostredníctvom tanca pri-
pomenul divákom momenty 
života po vysídlení. Po kultúr-
nom programe sme sa nave-
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Kuffnerovci, podnikatelia, mecenáši, vizionári

Konferencia s týmto ná-
zvom sa v Sládkovičove ko-
nala v dňoch 12. a 13. 9. 2023 
v rámci aktivít projektu Inter-
reg V-A, Slovenská republi-
ka – Česká republika 2014–
2020 a bola prvou platformou, 
na ktorej bola komplexne 
prezentovaná história tohto 
mimoriadne úspešného rodu 
židovských podnikateľov. 

V prvej časti konferen-
cie organizátori pripravili 
pre účastníkov konferovanú 
prehliadku pamiatok, kto-
ré Kuffnerovci vybudovali 
v Diószegu / Sládkovičove. 
Záujem o túto prehliadku bol 
mimoriadne veľký, a to nielen 
zo strany občanov mesta, ale 
aj odborníkov, pamiatkarov, 
historikov i majiteľov cuk-
rovarského areálu. Účastní-
ci navštívili areál cukrovaru 
a ďalšie významné budovy 
v jeho okolí. Dozvedeli sa in-
formácie nielen o histórii jed-
notlivých objektov, o životoch 
ľudí, ktorí  v nich žili, ale aj 
o plánoch do budúcnosti, ako 
je vybudovanie komunitné-
ho centra v barokovej sýpke 
v parku a múzea slovenského 
cukrovarníctva, ktoré by malo 
sídliť v cukrovarskom sklade 
náhradných dielov. 

Na samotnej konferencii 
potom odznelo sedem odbor-
ných prednášok, ktoré zmapo-
vali históriu všetkých troch 
vetiev rodiny, ktoré pôsobili 
v Břeclavi, Viedni i Diószegu 
a ich spoločné aktivity v Bu-
dapešti. Prednášky priblížili 
účastníkom niekoľko desiatok 
členov rodiny, zaviedli ich 
do všetkých potravinárskych 
podnikov, do hospodárskych 
dvorov, ale aj do ich víl, palá-
cov a kaštieľov. Prednášajúci, 
PhDr. Alena Káňová (břec-
lavská a viedenská vetva), 
Eva Sudová (diószegská vet-
va), Mgr. Peter Buday, PhD. 
(pamiatky v Sládkovičove), 
Mgr. Alexandra Ondová (kuf-
fnerovská umelecká zbierka), 
LórántTalamon (pivovar v Bu-
dapešti) a Mgr. Silvia Bodo-
ríková, PhD. (mumifikované 
pozostatky diószegskýchKuf-
fnerovcov), poskytli divákom 
stručný, ale veľmi komplex-
ný a širokospektrálny pohľad 
na rodinu úspešných židov-
ských podnikateľov. Zmapo-
vali nielen ich obdivuhodné 
úspechy v podnikateľskej i ve-
deckej sfére, ale aj ich lásku 
k umeniu, zberateľstvu, mimo-
riadne sociálne cítenie, chari-
tatívne aktivity, ale aj smutný 

koniec tohto rodinného zázra-
ku.

Potvrdilo sa, že Kuffne-
rovci boli vynikajúci podnika-
telia, veľkorysí mecenáši, ale 
bohužiaľ ako vizionárári na 
konci svojej éry sklamali. Nik-
to z nich nedokázal predpove-
dať hrôzy II. svetovej vojny, 
ktoré kruto ukončili všetky ich 
aktivity v Európe. Viacerým 
z nich sa podarilo emigráciou 
si zachrániť životy a zlomky 
svojho obrovského bohatstva, 
ale nikto z nich, ani ich potom-
kov, už nezopakoval úspech, 
ktorý táto úzko spolupracujúca 
rodina dosiahla v zlatých ča-
soch čistého kapitalizmu.

Konferencie sa zúčastnilo 
spolu viac ako sto účastníkov 
z radov odborníkov i laickej 

verejnosti z viacerých sloven-
ských miest a rôznych inšti-
túcií, z Břeclavi i Viedne a aj 
potomkovia členov židovskej 
komunity v Diószegu. 

Ak ste nemali možnosť zú-
častniť sa konferencie, môžete 
si v najbližších dňoch na re-
cepcii TI Inovatech vyzdvih-
núť zborník prednášok, ktorý 
je jejvýstupom.

Projekt Na věčnou 
paměť, Kuffnerovi na Mo-
ravě a na Slovensku podporil 
program Interreg V-A SK – CZ 
2014 – 2020 a je spolufinanco-
vaný z Európskeho fondu regi-
onálneho rozvoja, „Spoločne 
bez hraníc“.

ES

čerali ešte v Békéšskej Čabe, 
kde sme sa zoznámili s členmi 
miestneho citarového súboru 
Szőlőfürt/Strapce, a s ktorými 
sme si spolu i zahrali. 

Na druhý deň ráno nás už 
s raňajkami čakali v Čorváši, 
po nich sme navštívili tkáčsku 
dielňu Hudákovcov a pozreli 
sme si aj expozíciu „Odevy 
krajiny“. Odtiaľto sme sa pre-
sunuli do Slovenského spolo-
čenského domu, kde sme strá-
vili zostávajúcu časť tohto do-
poludnia. Od minulého roku sa 

miestnym obyvateľom podari-
li veľa vecí dokončiť na tejto 
budove. V jednej z miestností 
spoločenského domu bola in-
štalovaná výstava fotografií, 
na ktorých boli zaznamenané 
dôležité momenty 25 ročnej 
histórie. Poobede sa miestni 
poslanci a hostia zúčastnili na 
tradičných Službách Božích. 
Po nich, ako každý rok, sa 
v kultúrnom dome zúčastnili 
na programe slovenských dní. 
Program otvoril miestny ľudo-
vý spevácky zbor Nefelejcs/

Nezábudka, po nich obecen-
stvo zabával citarový súbor 
Szőlőfürt/Strapce z Békéšskej 
Čaby. Náš citarový súbor si 
pre túto príležitosť pripravil 
zmes slovenských melódií, 
ktorá u prítomných zožala 
veľký úspech. Program uzav-
rel Folklórny súbor Megyer 
svojím krásnym vystúpením. 
Po večeri nasledovala tom-
bola a zábava do neskorých 
nočných hodín s hudobníkom 
Jánosom Liskom.

V nedeľu ráno sme sa vy-
brali na cestu domov. Tento 
rok sme sa spriatelili s cita-
rovým súborom z Békéšskej 
Čaby a dúfame, že toto pria-
teľstvo zostane i v budúcnosti. 

Účasť citarovej skupiny 
na XXI. Slovenských dňoch 
v Čorváši bola podporená 
z dotácie Trnavskej župy.

Citarový súbor Dió héj 
Eszter Blahó
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24 hodinové rybárske preteky Vincov les 2023

Memoriál Jána Urbáneka

Dňa 1. septembra 2023 
sa uskutočnil v Novom Dvo-
re futbalový turnaj Memori-
ál Jána Urbáneka, ktorý bol 
už v poradí siedmy ročník. 
Ak dáme dokopy všetky roč-
níky len pod iným názvom, 
tak to bol už 17. ročník. 
Turnaja sa zúčastnilo šesť 

mužstiev, hralo sa na hádza-
nárske brány systémom 4+1.

Víťazom sa stal domáci 
tím z Nového Dvora, ktorý 
nenašiel premožiteľa a nedo-
stal gól ani v jednom zápase. 
Pre deti boli prichystané po 
celý deň skákacie hrady a ma-
ľovanie na tvár. Myšlienkou 

tohto turnaja pri zakladaní 
bolo,  aby sa kamaráti a zná-
mi, ktorí sa celý rok nevideli, 
stretli a porozprávali, čo zaži-
li nové za ten rok. Chceme s 
touto myšlienkou pokračovať 
aj počas ďalších rokov a pri-
lákať novodvorčanov domov.
Na záver dňa sme turnaj vy-
hodnotili, odovzdali sme naj-
lepším mužstvám poháre a 
najlepším hráčom ocenenia. 
Čakalo nás ešte vyhodnote-
nie tomboly, ktorá bola ten-
to rok naozaj bohatá. Prvou 
cenou bol podpísaný dres 
Stana Lobotku z SSC Nea-
pol a druhou cenou bol pod-
písaný dres Martina Škrteľa. 
Turnaj sme zakončili krásnym 
ohňostrojom.

Na záver by sme sa chce-
li poďakovať mestu Slád-

kovičovo, obci Pusté Úľany 
a sponzorom za pomoc pri 
organizovaní turnaja, kto-
rý dopadol snáď ešte lepšie 
ako sme si predstavovali. 
Vidieť radosť v očiach detí, 
krásne góly a emócie v špor-
te je krásna kombinácia. 
My veríme, že Urbo, ako 
sme všetci volali Jána Urbá-
neka, sa na nás po celý ten 
čas z nebíčka pozeral a na 
konci si povedal - dobrá prá-
ca chalani, som na vás hrdý, 
malo zmysel začať to robiť 
pred 20 rokmi, mám vás rád. 
Urbo, aj my teba. O rok sa uvi-
díme zase.

Roman Sabler 
a Kristián Molnár, 

organizátori 

V dňoch 16.-17. septembra 
2023 výbor Miestnej organi-
zácie Slovenského rybárskeho 
zväzu v Sládkovičove organi-
zoval tradičné 24 hodinové pre-
teky na štrkovisku Vincov les.

Medzi bodované ryby sa 
počítali kapor rybničný a amur 
biely, pričom sa hodnotil súčet 
troch najťažších ulovených 
rýb, zároveň bol ocenený aj 
rybár, ktorý ulovil prvú bodo-
vanú rybu a aj rybár čo ulovil 
najťažšiu bodovanú rybu, pri-
čom rybárske preteky sa kona-
li v duchu „Chyť a pusť“, čo 
znamená, že ulovené ryby sa 
ihneď po zvážení pustili späť 
do jazera.

Výbor MO SRZ Sládko-
vičovo zabezpečil počas pre-
tekov predaj pečenej ryby, 
halászlé, cigánskej pečienky 
a na osvieženie predaj piva 
a kofoly. O občerstvenie pre 
usporiadateľov a organizáto-
rov, rozhodcov sa postarala 
kuchynská partia pod dohľa-
dom Petra Baláža a pán Andrej 
Šmuro, ktorý zabezpečil bage-
ty pre rozhodcov a usporiada-
teľov.

V čase od 07.00 h v sobotu 
16. septembra prebehla pre-
zentácia pretekárov a po ná-
slednej prezentácii pretekárov 
a losovaní lovných miest a ná-

slednom obsadení pretekár-
skych stanovísk, boli preteky 
odštartované v čase o 09.00 h. 

Hneď po otvorení pretekov 
mali súťažiaci pekné úlov-
ky, pričom poradie na prvých 
troch miestach sa menilo prie-
bežne počas celej súťaže. 

V nedeľu 17.septembra 
2023 boli rybárske preteky 
ukončené a následne boli vy-
hlásené výsledky, pričom ví-
ťazi na prvých troch bodova-
ných miestach dostali finančné 
odmeny vo výške od 400, 200 
a 100 eur, pekné poháre pre ví-
ťazov, vecné ceny a diplomy.

Umiestnenie pretekárov od 
1. miesta po 3. miesto bolo na-
sledovné:
1.  Juraj Doményi, Sládkovičo-
vo, súčet 3 ks rýb - 25,06 kg,
2.  Ľudovít Kollár, Hosté, 
súčet 3 ks rýb – 24,90 kg,   
3.  Denis Štrbík, Štefanová , 
súčet 3 ks rýb – 23,67 kg.

Prvú ulovenú rybu – kapra 
rybničného s váhou 8,76 kg 
ulovil pán Juraj Doményi zo 
Sládkovičova v čase o 09.23 h 
v sobotu.

Najťažšiu bodovanú rybu 
-kapra rybničného s váhou 
10,59 kg ulovil pán Andrej Ká-
dár z Mostovej.  Celkovo bolo 
ulovených 48 ks bodovaných 
rýb.

Všetky informácie, aktuali-
ty ako aj výsledky si môžu zá-
ujemcovia  pozrieť na FB mo 
srz sládkovicovo.

Na záver patrí veľké poďa-
kovanie sponzorom a spolu-
pracovníkom Miestnej organi-
zácie Slovenského rybárskeho 
zväzu v Sládkovičove, ktorými 
boli: 

Mesto Sládkovičovo – Ing. 
Gábor Krommer, Technické 
služby Sládkovičovo – p. Vi-
liam Brunner ml., p. Roman 
Sabler – DHZ Sládkovičovo, 
p. Alexander Bende, p. Mi-
chaela Weiszová, p. Andrej 
Šmuro – Pierre Baguette, p. 
Zsolt Katona – KZ rybárske 
potreby Sládkovičovo, rybár-
ske potreby NAHOD.sk - Se-
reď, rybárske potreby VAĎO 
Nové Zámky, FISHMASTER 
– rybárske potreby, p. Ladislav 
Németh,  Mgr. Peter Chrenko 
a všetci, ktorí sa pričinili o or-
ganizáciu a hladký priebeh 
jednotlivých pretekov.

Za výbor MO SRZ 
Sládkovičovo:  

Mgr. Peter Chrenko - tajomník
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Futbalový turnaj  - Memoriál Ladislava Józsu

20. septembra 2023 sa ko-
nal na futbalovom ihrisku FK 
Slavoj Sládkovičovo futba-
lový turnaj prípraviek futba-
lových klubov na počesť fut-
balového reprezentanta ČSSR 
Ladislava Józsu. Futbalový 
turnaj - Memoriál Ladislava 
Józsu otvoril primátor mesta 
Gábor Krommer, ktorý pri-
vítal mladých hráčov, pozva-
ných hostí, rodinných prísluš-
níkov i spoluhráčov Ladisla-
va Józsu, a tiež divákov.  Vo 
svojom príhovore pripomenul 
športové úspechy Ladislava 
Józsu, ktorý s futbalom za-
čínal práve v Sládkovičove a 

mohol by byť motiváciou pre 
mladých začínajúcich špor-
tovcov. Potom odovzdal slovo 
podpredsedovi Trnavského 
samosprávneho kraja Józse-
fovi Berényimu, ktorý sa pri-
hovoril účastníkom turnaja, 
ocenil ich vzťah a odhodla-
nie k športu a zaželal im veľa 
športových úspechov. Hneď 
potom, ako si prítomní ucti-
li pamiatku Ladislava Józsu 
položením vencov k pamät-
nej tabuli, bol odštartovaný 
futbalový turnaj. Zúčastnili 
sa na ňom prípravky futba-
lových klubov: ŠK Šoporňa, 
ŠK Veľké Úľany, OFK Pusté 

Úľany, OFK Abrahám Hoste, 
TJ Čierna Voda a FK Slavoj 
Sládkovičovo. 

V tohtoročnom turnaji 
padlo rekordných 71 gólov. 9 
z nich strelil hráč domáceho 
družstva Lukáš Prokein, čím 
si vyslúžil titul najlepšieho 
strelca turnaja. Do finále sa 
prebojovali ŠK Veľké Úľany 
a OFK Pusté Úľany. To skon-
čilo víťazne pre OFK Pusté 
Úľany.  3. miesto si vybo-
jovalo domáce družstvo FK 
Slavoj Sládkovičovo, na 4. 
mieste skončilo družstvo ŠK 
Šoporňa, na 5. OFK Abra-
hám Hoste a na 6. TJ Čierna 
Voda. Všetky tímy si z turnaja 

odniesli pohár, loptu a tričká 
s názvom turnaja a veríme, 
že aj dobrý pocit z výbornej 
hry.  Bolo obdivuhodné, s 
akým nadšením a odhodlaním 
sa tieto deti snažili a bojovali 
do poslednej chvíle, preto im 
prajeme ešte veľa takýchto 
športových zážitkov i úspe-
chov v ich ďalších zápasoch.

Veľká vďaka patrí organi-
začnému tímu a Trnavskému 
samosprávnemu kraju, ktorý 
finančne podporil tento futba-
lový turnaj.

Zuzana Červenková

Šarkaniáda sa opäť vydarila

6. októbra 2023 zorganizo-
vala ZŠ K. Kuffnera s finanč-
nou podporou mesta Sládko-
vičovo Šarkaniádu, ktorá sa 
konala v areáli školy. Aj keď 
úplné bezvetrie počas dňa ne-
veštilo nič dobré, nakoniec sa 
rozfúkalo a množstvo fareb-
ných šarkanov vzlietlo k ob-
lohe. Každý sa snažil dostať 
svojho šarkana čo najvyššie 
a vyhrať niektorú z priprave-
ných cien. Porota zložená zo 
zástupcov školy, mesta a rodi-
čov vyhodnotila okrem troch 
najvyššie lietajúcich šarkanov 
aj tie, ktoré vydržali vo vzdu-
chu najdlhšie. Tri najvyššie 
lietajúce šarkany patrili: Hane 
Švihranovej, Karolíne Budai-
ovej a Mii Meliškovej. Ceny 
za najdlhšie lietajúce šarkany 
si odniesli Nikola Maceková, 
Rafael Hesso a Mia Barczio-
vá. Komu to so šarkanom ne-
šlo až tak dobre, mohol sa za-

pojiť do súťaže o vlastnoručne 
vyrobené papierové lietadiel-
ko s najdlhším doletom, kto-
rá mala po minuloročnej pre-
miére opäť veľký úspech ako 
u detí, tak aj u dospelých.Prvé 
tri miesta v kategórii dievčat 
obsadili: Natália Benkovská, 
Hana Večerková a Dominika 
Bilická. V kategórii chlapcov 
patrili prvé tri miesta: Joze-
fovi Kuzmanovi, Danielovi 
Rehákovi a Lukášovi Benkov-
skému. Dospelým sa podarilo 
prekonať minuloročný rekord 
v tejto súťaži. Lietadielko To-
máša Reháka malo dolet 23,55 
m, čo mu zabezpečilo prven-
stvo v kategórii dospelých, na 
2. mieste sa umiestnil Roland 
Manek a na 3. Štefan Benkov-
ský .Zručnejší rodičia aj deti 
sa zapojili do súťaže o najdlh-
šiu jablkovú šupku. Minulo-
ročný víťaz si svoje prvenstvo 
obhájil a dokonca prekonal 

aj rekord. Štefan Benkovský 
narezal jablkovú šupku s dĺž-
kou neuveriteľných 452 cm! 
2. miesto si vybojovala Mo-
nika Hagoňová so šupkou dl-
hou 273 cm a na 3. mieste sa 
umiestnil Ivan Tutrakanov so 
šupkou dlhou 260 cm. V ka-
tegórii detí sa najdlhšiu jabl-
kovú šupku podarilo narezať 
Hanke Večerkovej. Deti sa za-
pojili aj do súťaže o najkrajšie-
ho doma vyrobeného šarkana. 
Nakoľko bol problém objek-
tívne vyhodnotiť  najkrajšieho 
šarkana, porota sa rozhodla, že 
troch šťastlivcov vyžrebuje. 
Šťastie sa usmialo na André-
ho Petroviča, Lindu Kazárovú 
a Rafaela Hessa. Všetci ostatní 
dostali sladkosti. Po súťažiach 
sa deti zabávali na cirkusovej 
šou šaša Tomíka, bublinovom 
workshope a diskotéke. Na 
záver bol spomedzi všetkých 
súťažiacich vyžrebovaný je-

den šťastlivec, ktorý vyhral 
let lietadlom nad Sládkovičo-
vom, ktorý do súťaže veno-
vala spoločnosť PS Aviation. 
Šťastnou výherkyňou sa stala 
Monika Hagoňová. Za príjem-
ne strávený piatkový podve-
čer a výborne zorganizované 
podujatie patrí vďaka celému 
organizačnému tímu pod ve-
dením Petry Šimkovej, mo-
derátorovi podujatia Ervinovi 
Červenkovi a firme Remmork 
K-K s.r.o., ktorá celú akciu 
ozvučila. Mestu Sládkovičovo 
a Združeniu rodičov pri Spoje-
nej škole patrí srdečná vďaka 
za finančnú podporu, firmám 
Cosmooline.sk Galanta – Ján 
Papánek, Tesco Sládkovičo-
vo, PS Aviation a rodine Me-
liškovcov za venované ceny 
do súťaží.  

Zuzana Červenková
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Spoločenská kronika k 5. 10. 2023

Pamiatka zosnulých

Spomíname

Navždy nás opustili:

Miroslav Kuki /70/ - 
29.07.2023, 

Alexander Cuprák /72/ - 
15.08.2023, 

Tímea Csadiová /35/ - 
21.08.2023, 

Zlatica Križeková /86/ - 
01.09.2023, 

Emília Javorová /65/ - 
02.09.2023, 

Viera Páleníková /72/ - 
04.09.2023, 

Štefan Farkas /68/ - 
23.09.2023, 

Ferdinand Szabó /80/ - 
04.10.2023

Občianka Malej Mače:

Jaromíra Čulenová /82/ - 
28.9.2023

S tichou spomienkou k tvojmu hrobu chodíme, 
pri plameňoch sviečok sa za teba modlíme. 
Osud ti nedoprial s nami byť,  
ale v našich srdciach budeš stále žiť.

Dňa 28. júla 2023 uplynulo 10 rokov, kedy 
od nás navždy odišla 

              Margita Bondorová 
- matka, svokra, stará mama, prababka. 

Kto ste ju poznali, venujte jej prosím tichú 
spomienku.

dcéra Marta s rodinou
S tichou spomienkou k tvojmu hrobu chodíme, 
pri plamienku sviečky za teba sa modlíme. 
Nič viac ti už nemôžeme dať, 
iba kytičku a spomínať.

Dňa 7. septembra 2023 sme si pripomenuli 
5. výročie od smrti našej milovanej mamy, 
manželky, babky a svokry 

                  Márie Jančovej.

smútiaca rodina

Uplynulo 20 rokov od úmrtia našich drahých 
starých rodičov 

              Rudolfa Starého, 
ktorý nás opustil 24. augusta 2003 

                   a Márie Starej, 
ktorá nás opustila 7. septembra 2003. 

S láskou na nich spomíname. 
 

Dňa 28. augusta 2023 uplynulo 16 rokov, čo 
nás navždy opustil náš milovaný otec, dedo  

              Štefan Manek. 

30. októbra 2023 uplynú 2 roky, čo nás 
navždy opustila naša milovaná mama, babka 

          Alžbeta Maneková. 
 
Zapáľme sviečky za všetkých tam hore, 
Chýbate nám, slzy tečú, ako slané more. 
Naši anjeli, mama, otec, babka, dedko, rodina, 
Stretneme sa v nebi, keď príde naša hodina. 
A vtedy v nebi budeme spolu. 
Ľúbime vás, hoc ste hore a my tu dolu. 

S láskou v srdci spomínajú synovia Roland a 
Štefan s rodinami.

S láskou a úctou si pripomíname v tomto roku 
30.výročie úmrtia 

      Zuzany Krnáčovej rod. Kišovej, 
ktorá nás navždy opustila 22. júna 1993 

a 35.výročie úmrtia 

                   Jozefa Krnáča, 
ktorý nás navždy opustil 5. novembra 1988. 

Večná spomienka zostáva v našich srdciach.  

smútiaca rodina

Oznamujeme občanom, 
že dňa 1. a 2. 11.2023 o 10.00 h a o 15.00 h 

bude v mestskom rozhlase odvysielaná 
rozhlasová relácia k Pamiatke zosnulých.
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S hlbokým zármutkom v srdci spomíname 
na drahého, milovaného manžela, brata, zaťa a 
tatinka 

                  Gabriela Weisza, 
ktorý nás opustil 30. septembra 2022. 

Čas neúprosne uteká, no smrťou nekončí naša 
láska k tebe.

smútiaca rodina

Päť rokov je za nami, čo nepočujeme tvoj hlas, 
zostávaš medzi nami a spomienky žijú v nás. 

Dňa 6. novembra 2023 uplynie 5 rokov, čo nás 
navždy opustila naša drahá mamička a babička 

           Annamária Meszárosová. 
Ktorí ste ju poznali a mali radi, venujte jej 

spolu s nami tichú spomienku. 
S láskou spomína dcéra Mariana s rodinou.

Očiam si odišiel, ale v srdciach si zostal...

S hlbokým zármutkom sme si 15.októbra 
2023 pripomenuli najťažšie 1.výročie, kedy nás 
navždy opustil milovaný manžel a otec 

              Pavol Hudák. 
Navždy si budeme s vďakou pamätať všetku 

láskavosť a lásku, ktorú si nám v živote venoval. 
Ďakujeme všetkým, ktorí spomínajú s nami. 

smútiaca rodina

V septembri uplynulo 27 rokov, keď náš tato 

                   Otto Šipoš 
náhle odišiel. 
     Ešte nečakanejšie pred polrokom odišla naša 
mama 
          Alžbeta Šipošová, rodená Siposová.

S nádejou sa obraciame na nášho Spasiteľa 
Ježiša Krista, že sa s nimi zídeme v nebi. 
Odpočívajte v pokoji. Amen.

S láskou spomínajú deti, vnúčatá a 
pravnúčatá.

„Schody do neba sú!
Ja ich vo svojom srdci mám,
po nich chodím za tebou
a denne sa s tebou rozprávam.“

              Ladislav Krommer
                     1948-2013
Desať rokov je tomu, čo nám veľmi chýbaš!
S láskou spomíname: manželka a synovia s 

rodinami.
                                                        

S láskou, úctou a smútkom v srdci s 
pripomíname 20. výročie úmrtia našej drahej 

 Ľudky Tóthovej, rodenej Némethovej, 
ktorá nás nečakane opustila dňa 29. októbra 
2003.

Spomínajú manžel a syn, brat s rodinou a 
rodičia.

Dňa 15. novembra 2023 si pripomíname 
15. výročie úmrtia našej drahej 

               Anny Weiszovej.
Spomínajú nevesta s dcérami, syn Imrich s 

manželkou, vnučky s rodinami.

27. novembra 2023 si pripomenieme 1. výročie 
úmrtia 

             Jozefa Pudmerického. 
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 

spomienku. 
S láskou spomínajú manželka a dcéry s 

rodinami

Dni utekajú, roky pribúdajú, no spomienky 
na teba v našich srdciach stále zostávajú.

Dňa 9. novembra 2023 uplynulo 20 rokov, čo 
nás navždy opustil náš milovaný manžel, otec a 
syn vo veku 37 rokov 

             Peter Talamon. 
S láskou spomína manželka, synovia a celá 

rodina.

Ľúbili sme vás, vy ste ľúbili nás, 
tú lásku nezničí žiaden čas. 
Zbohom nestihli ste povedať, 
iba smútok a žiaľ v našich srdciach zanechať. 
Spite sladko a snívajte svoj večný sen, 
v spomienkach sme pri vás každučký deň.

Dňa 11. novembra 2023 uplynie 25 rokov, 
čo nás navždy opustil náš milovaný otec, dedo a 
pradedo 

            Štefan Hrdlica
a 8. januára 2023 uplynuli 2 roky, čo nás 

navždy opustila naša milovaná mama, babka, 
prababka a sestra 

            Mária Hrdlicová.
S láskou spomínajú deti: Eva, Dodo a Tomáš 

s rodinami, vnúčatá, pravnúčatá, sestra Betka a 
Katka s rodinou.



Šarkaniáda sa opäť vydarila



Ismét sikeres volt a sárkányreptetés
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Megemlékezések

Szomorú szívvel emlékezünk a drága, 
szeretett férjre, testvérre, vőre és édesapára, 

               Weisz Gáborra, 
aki 2022. szeptember 30-án hagyott itt 

bennünket. Az idő könyörtelenül elszáll, de 
a halállal nem ér véget irántad való szeretetünk. 

A gyászoló család

Egyre szállnak, múlnak az évek,
De mi örökké őrizzük emléked.

2023. november 6-án lesz öt éve, hogy 
örökre itt hagyott minket a szeretett édesanya és 
nagymama, 

         Annamária Meszárosová. 
Akik ismerték, kérjük, szenteljenek emlékének 

egy néma pillanatot. 
Szeretettel emlékezik lánya Mariana családjával

„Az élet elmúlik, de az emlékek élnek,
Amíg élünk, őrizzük őket.”

Szomorú szívvel emlékeztünk meg 2023. 
október 15-én az első fájdalmas évfordulóról, 
amikor örökre itt hagyott minket a szeretett férj 
és édesapa, 

               Pavol Hudák. 
Örökké hálával emlékezünk meg arról 

a kedvességről és szeretetről, melyet életében 
nekünk adott. Köszönjük mindazoknak, aki 
velünk együtt emlékeznek.

A gyászoló család

Szeptemberben volt 27 éve, hogy apukánk 

                     Otto Šipoš 
hirtelen eltávozott. Még váratlanabbul hagyott 

itt minket fél évvel ezelőtt édesanyánk 

       Alžbeta Šipošová, szül. Siposová.
Megváltónkhoz, Jézus Krisztushoz fordulunk 

annak reményében, hogy találkozunk velük majd 
az égben. Nyugodjatok békében. Amen

Szeretettel emlékeznek gyermekeik, unokáik 
és dédunokáik.

„A múltba visszanézni, valami fáj. 
Valakit keresünk, aki nincs már.
A temető csendje ad neki nyugalmat, 
szívünk fájdalma, örökre megmarad.“

Tíz évvel  ezelőtt, 2013. október 17-én adta 
vissza lelkét teremtőjének 
                    Krommer László.

Az iránta való szeretet szívünkben töretlenül 
él tovább.

Felesége, fiai, menyei, unokái: Ádám és 
Dorka Laura

Halálának 20. évfordulóján szeretettel, 
tisztelettel és szomorú szívvel gondolunk 
szerettünkre, 

       Ľudka Tóthová szül. Némethovára, 
aki 2003. október 29-én váratlanul hagyott itt 

minket.
Emlékeznek férje és fia, testvére családjával 

és szülei

2023. november 15-én, halálának 15. 
évfordulóján szerettünkre, 

                 Weisz Annára 
emlékezünk. 

Emlékeznek menye lányaival, fia Imrich 
feleségével, unokái családjukkal

2023. november 27-én emlékezünk meg 
                 Jozef Pudmerický 

halálának 1. évfordulójáról. 
Akik ismerték, kérjük, szenteljenek emlékének 

egy néma pillanatot. 
Szeretettel emlékezik felesége és lányai 

családjukkal

„A halállal a létnek nem szakad vége, 
Emlékezz rá, s veled marad örökre!”

2023. november 9-én lesz 20 éve, hogy 37 éves 
korában örökre itt hagyott bennünket a szeretett 
férj, édesapa és fiú, 

                 Peter Talamon.
Szeretettel emlékeznek felesége, fiai és az 

egész család

Nem vártok már minket ragyogó szemekkel, nem 
örültök már nekünk szerető szívetekkel.  
De hisszük, hogy égi otthonotokban örök békére 
leltetek, hisz ti a jónál is jobbat érdemeltetek.

2023. november 11-én lesz 25 éve, hogy 
örökre itt hagyott minket a szeretett édesapa, 
nagyapa és dédnagyapa 

                 Hrdlica István,
és 2023. január 8-án volt 2 éve hogy örökre itt 

hagyott minket a szeretett édesanya, nagymama, 
dédnagymama és testvér, 

                 Hrdlica Mária.
Szeretettel emlékeznek gyermekeik: Évi, 

Dodó és Tomi családjukkal, unokáik, dédunokáik, 
testvére Böbe, Kati és családja.
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Megemlékezések

Közösségi krónika 2023. 10. 5-ig

Elhunytak:

Miroslav Kuki /70/ - 
2023.07.29. 

Alexander Cuprák /72/ - 
2023.08.15.

Tímea Csadiová /35/ - 
2023.08.21. 

Križek Aranka /86/ - 
2023.09.01. 

Emília Javorová /65/ - 
2023.09.02. 

Viera Páleníková /72/ - 
2023.09.04. 

Farkas István /68/ - 
2023.09.23. 

Szabó Nándor /80/ - 
2023.10.04.

Kismácséd lakosa:

Jaromíra Čulenová /82/ - 
2023.09.28.

„Az idő múlik, a fájdalom csak nő,
nem hoz enyhülést a múló idő. 
Sírodra hiába viszünk virágot,
Eltemettük veled az egész világot.”

2023. július 28-án volt 10 éve, hogy örökre 
itt hagyott minket szerettünk, 

              Bondor Margit  
a drága édesanya, anyós, nagymama és 
dédmama. Aki ismerte, kérjük, szenteljen 
emlékének egy néma pillanatot.  

Lánya Márta családjával Az élet csendesen megy tovább,
De emléked elkísér egy életen át.
Hiányod elviselni nagyon nehéz, 
Örökké élni fog a fájó emlékezés.

2023. szeptember 7-én, halálának 
5. évfordulóján a szeretett édesanyára, feleségre, 
nagymamára és anyósra, 

                    Mária Jančovára 
emlékezünk.

A gyászoló család

20 év telt el nagyszüleink 

               Rudolf Starý, 

aki 2003. augusztus 24-én, 

                    

                    és Mária Stará, 

aki 2003. szeptember 7-én hunyt el, halála óta. 
Szeretettel emlékezünk rájuk.

2023. augusztus 28-án volt 16 éve, hogy 
örökre itt hagyott bennünket a szeretett édesapa, 
nagyapa, 

             Štefan Manek.

2023. október 30-án lesz 2 éve, hogy 
örökre itt hagyott minket a szeretet édesanya, 
nagymama 

            Alžbeta Maneková.

Sok virág virít, csend üli a szíveket, 
emlék hozzájuk repít, felidézi éltüket. 
Néma sóhajainktól meglibben a mécsesláng, 
a fájó elmúlástól üresebb most a világ. 

Szeretettel emlékeznek fiaik Roland és Štefan 
családjukkal

Halálának 30. évfordulóján szeretettel és 
tisztelettel emlékezünk meg 

     Zuzana Krnáčová szül. Kišováról, aki 
1993. június 22-én hagyott itt minket, 

és halálának 35. évfordulóján 

               Jozef Krnáčról, 
aki 1988. november 5-én hunyt el. Emlékük 
szívünkben örökre megmarad. 

A gyászoló család  

Halottak napja

Értesítjük a lakosságot, hogy 
2023. november 1-jén és 2-án, 10.00 és15.00 órakor 
halottak napja alkalmából a városi hangosbeszélőn 

keresztül ünnepi megemlékezés hangzik el.
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Józsa László Labdarúgó Emléktorna

2023. szeptember 20-án 
az FK Slavoj Sládkovičovo 
labdarúgópályáján zajlott az 
utánpótlás csapatok hagyomá-
nyos labdarúgótornája, melyet 
Józsa László, volt csehszlovák 
válogatott labdarúgó emlékére 
rendeztek meg. A Józsa László 
Labdarúgó Emléktornát Krom-
mer Gábor polgármester nyi-
totta meg, aki üdvözölte a fiatal 
labdarúgókat, a meghívott ven-
dégeket, Józsa László jelenlévő 
családtagjait és játékostársait, 
valamint a megjelent szurko-
lókat. Beszédében felelevení-
tette Józsa László sportsikereit, 
azt, hogy karrierje éppen itt 

kezdődött Diószegen, és hogy 
példakép lehet a fiatal, kezdő 
sportolók számára. Majd átad-
ta a szót Berényi Józsefnek, a 
Nagyszombati Kerületi Ön-
kormányzat alelnökének, aki 
szólt a torna résztvevőihez, 
nagyra értékelte a sporthoz 
való kapcsolatukat és elszánt-
ságukat, és sok sportsikert kí-
vánt nekik. Azt követően, hogy 
a jelenlévők megkoszorúzták 
Józsa László emléktábláját, el-
kezdődött a labdarúgótorna. A 
megmérettetésen a következő 
labdarúgó klubok utánpót-
lás csapatai vettek részt: ŠK 
Šoporňa, ŠK Veľké Úľany, 

OFK Pusté Úľany, OFK Abra-
hám Hoste, TJ Čierna Voda és 
FK Slavoj Sládkovičovo. 

Az idei tornán 71 gólt lőt-
tek, ami rekordnak számít. 
Ebből kilencet a hazai csapat 
játékosa, Lukáš Prokein, így ő 
lett a torna legjobb góllövője. 
A döntőbe az ŠK Veľké Úľany 
és az OFK Pusté Úľany jutott. 
A mérkőzés az OFK Pusté 
Úľany győzelmével ért véget. 
A 3. helyet a hazai FK Slavoj 
Sládkovičovo szerezte meg, a 
4. helyen az ŠK Šoporňa, az 
5. helyen az OFK Abrahám 
Hoste, a 6. helyen pedig a TJ 
Čierna Voda csapata végzett. 
Minden csapat a tornáról egy 

kupával, labdával és egy, a tor-
na megnevezésével ellátott 
mezzel tért haza, reméljük, 
hogy mindehhez a jó játék adta 
érzés is társult. Csodálatramél- 
tó volt, milyen lelkesedéssel 
és elszántsággal igyekeztek 
ezek a gyerekek az utolsó pil-
lanatig harcolni, ezért még sok 
hasonló sportélményt és sikert 
kívánunk a rájuk váró mérkő-
zéseken.

Nagy köszönet jár a szer-
vezőknek, és a Nagyszombati 
Kerületi Önkormányzatnak, 
amely anyagilag támogatta ezt 
a tornát. 

Zuzana Červenková

Ismét sikeres volt a sárkányreptetés

2023. október 6-án a Kuff-
ner Károly Alapiskola Diószeg 
Város támogatásával ismét 
megrendezte a sárkányrepte-
tést, amely az iskola területén 
zajlott. Habár a nap folyamán 
uralkodó szélcsend semmi jót 
nem ígért, végül mégiscsak 
feltámadt a szél, és sok szí-
nes sárkány szállhatott az ég 
felé. Mindenki azon volt, hogy 
sárkánya minél magasabbra 
repüljön, és így elnyerje a dí-
jak egyikét. Az iskola, a város 
és a szülők képviselőiből álló 
zsűri a három legmagasabbra 
szálló sárkányon kívül díjazta 
azokat is, amelyek a legtovább 
maradtak a levegőben. A három 
legmagasabban repülő sárkány 
tulajdonosai: Hana Švihrano-
vá, Karolína Budaiová és Mia 
Melišková volt. A leghosszabb 
ideig szálló sárkány kategória 
díját Nikola Maceková, Rafael 
Hesso és Mia Barcziová nyer-

te el. Akinek nem ment a sár-    
kányreptetés, bekapcsolódha-
tott a legmesszebb repülő saját 
készítésű papírrepülő verseny-
be, amelynek a tavalyi premiert 
követően ismét nagy sikere volt 
nemcsak a gyerekek, de a fel-
nőttek körében is. A lányok ka-
tegóriájában az első három he-
lyet Natália Benkovská, Hana 
Večerková és Dominika Bilic-
ká szerezte meg. A fiúk kategó-
riájában az első három helyen 
Jozef Kuzman, Daniel Rehák 
és Lukáš Benkovský végzett. 
A felnőtteknek sikerült meg-
dönteniük a verseny tavalyi re-
kordját. Tomáš Rehák repülője 
23,55 m repült, ami biztosította 
számára az első helyet, a 2. he-
lyen Roland Manek, a 3. helyen 
Štefan Benkovský végzett. Az 
ügyes szülők és gyerekek a leg- 
hosszabb almahéj versenybe is 
bekapcsolódhattak. A tavalyi 
győztes megvédte elsőségét, sőt 

rekordját is megdöntötte. Šte-
fan Benkovský 452 cm hosszú 
almahéjat vágott le! A 2. helyet 
Monika Hagoňová harcolta ki 
273 cm hosszú almahéjjal, míg 
a 3. helyen Ivan Tutrakanov 
végzett 260 centiméteres alma-
héjjal. A gyermekek kategóriá-
jában a leghosszabb almahéjat 
Hanka Večerkovának sikerült 
levágnia. A gyerekek bekap-
csolódtak a legszebb otthon 
készített sárkány versenybe 
is. Mivel gond volt eldönte-
ni melyik is a legszebb sár-           
kány, a zsűri úgy döntött, hogy 
a három szerencsés nyertest 
kisorsolja. A szerencse André 
Petrovičra, Linda Kazárovára 
és Rafael Hessora mosolygott 
rá. A többiek édességet kaptak. 
A versenyek után a gyerekek 
Tomík bohóc cirkuszi előadá-
sán szórakozhattak, vagy a bu-
borék workshopon és diszkón 
vehettek részt. A rendezvény 

végén kisorsolták azt az egy 
szerencsés személyt, aki a PS 
Aviation társaság jóvoltából 
egy Diószeg feletti sétarepü- 
lést nyert. A szerencsés nyer-
tes Monika Hagoňová lett. 
A kellemesen eltöltött pén-
teki délutánért és a kiválóan 
megszervezett rendezvényért 
köszönet jár a Petra Šimková 
vezette szervezői csapatnak, az 
esemény moderátorának, Ervin 
Červenkának, és a Remmork 
K-K s.r.o. cégnek, amely az 
egész rendezvény hangosítását 
biztosította. Diószeg városának 
és az Összevont Iskola mellett 
működő Szülői Szövetségnek 
köszönet a pénzbeli támogatá-
sért, a Cosmooline.sk Galanta 
– Ján Papánek, a Tesco Slád-
kovičovo, a PS Aviation társa-
ságoknak, és a Meliška család-
nak a versenyekbe felajánlott 
díjakért. 

Zuzana Červenková
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24 órás horgászverseny a Vince-erdőn 2023-ban

Ján Urbánek Emléktorna

2023. szeptember 1-jén Új-
helyen zajlott a Ján Urbánek 
Emléktorna, mely immáron 
a hetedik évfolyamába lé-
pett. Ha összeadjuk az összes 
évfolyamot, mely más megne-
vezés alatt zajlott, akkor ez 
már a 17. alkalom volt. A tor-
nán hat csapat vett részt, ame-
lyek 4+1 rendszerben, kézilab-

da kapura játszottak. A győztes 
az újhelyi csapat lett, aki nem 
talált legyőzőre, és egy mecs-
csen sem kapott gólt. 

A gyerekek az egész nap 
folyamán az ugrálóvárban szó-
rakozhattak, illetve arcfestés 
várt rájuk. 

A torna létrehozásának 
alapgondolata az volt, hogy 

2023. szeptember 16 - 17-én 
a Szlovák Horgász Szövetség 
Diószegi Helyi Szervezete 24 
órás horgászversenyt szerve-
zett a Vince-erdei kövecsesen. 

A ponty és az amur számí-
tott pontozott halnak, értékel-
ve volt a három legnehezebb 
hal összsúlya, valamint díjat 
kapott az a horgász is, aki ki-
fogta az első pontozott halat, 
illetve az a horgász is, aki a 
legnehezebb pontozott halat 
fogta ki. A horgászverseny a 
„Fogd és ereszd” szellemé-
ben zajlott, ami azt jelenti, 
hogy a kifogott halakat a mé-
rést követően visszaenged-
ték a tóba. A SzHSz Diószegi 
HSz a verseny alatt sült halat, 
halászlét, cigánypecsenyét, 
kofolát és sört árusított. A 
rendezők és szervezők, bírák 
étkeztetéséről a Baláž Péter 
vezette konyhai csapat gon-
doskodott, Andrej Šmuro úr 
pedig a bírák és rendezők ré-
szére bagetteket biztosított. 

Szeptember 16-án, szom-
baton 7.00 órától zajlott a ver-
senyzők regisztrációja és 
a helyek sorsolása. A kisorsolt 
horgászhelyek elfoglalása után 
9.00 órakor elkezdődött a ver-
seny. Mindjárt a verseny rajtja 
után sikeres volt a horgászat, 

szép zsákmányt fogtak ki a ver-
senyzők, de az első három he-
lyen az állás az egész verseny 
alatt folyamatosan változott. 

Szeptember 17-én, vasár-
nap véget ért a horgászver-
seny, és sor került az ered-
ményhirdetésre, ahol az első 
három helyezett 400, 200 
és 100 € pénzdíjat kapott, 
valamint serlegeket, tárgyi 
ajándékokat és okleveleket. 

Az elő három helyezett 
a következő volt:

1.  Dömény György, Diószeg, 
a 3 db hal összsúlya – 25,06 
kg,
2.  Ľudovít Kollár, Geszt, a 3 
db hal összsúlya – 24,90 kg,   
3.  Denis Štrbík, Štefanová, a 
3 db hal összsúlya – 23,67 kg.

Az első halat – egy 8,76 kg 
súlyú pontyot, szombaton 9.23 
órakor a diószegi Dömény 
György fogta ki. 

A legnehezebb ponto-     
zott halat – egy 10,59 kg súlyú 
pontyot a hidaskürti Andrej 
Kádár fogta ki. Összesen 109 
darab pontozott hal lett kifog-
va.

Minden információ, ak-
tualitás és eredmény megte-
kinthető SzHSz DHSz FB-ol-
dalán. 

Végezetül nagy köszö-
net jár támogatóinknak és a 
Szlovák Horgász Szövetség 
Diószegi Helyi Szervezete 
munkatársainak. Ők a követ-

kezők voltak: Diószeg Város 
– Krommer Gábor, Diószegi 
Technikai Szolgáltató – ifj. Vi-
liam Brunner, Roman Sabler 
– Diószegi Önkéntes Tűzoltó 
Testület, Bende Sándor, Mi-
chaela Weiszová, Andrej Šmu-
ro – Pierre Baguette, Katona 
Zsolt – horgászbolt Diószeg, 
horgászkellékek boltja Nahod.
sk Sereď, horgászkellékek 
boltja VAĎO Nové Zámky, 
FISHMASTER Galanta hor-
gászbolt, Ladislav Németh, Pe-
ter Chrenko, és mindenkinek, 
aki hozzájárult az egyes verse-
nyek szervezéséhez és problé-
mamentes lebonyolításához. 

A SzHSz Diószegi HSz 
vezetősége nevében: 

Mgr. Peter Chrenko – titkár

a barátok és ismerősök, akik 
az egész év folyamán nem lát-
ták egymást, nem találkoztak, 
elmondhassák, mi mindent 
éltek át az elmúlt év során. 
Ezzel a gondolattal szeretnénk 
folytatni a következő években 
is, hogy hazacsalogassuk az 
újhelyieket. 

A nap végén kiértékeltük 
a tornát, átadtuk a legjobb csa-
patoknak a kupákat, és a leg- 
jobb játékosoknak a díjakat.

Ránk várt még a tombo-
la kiértékelése, ami ez évben 
igazán gazdag volt. Az első díj 
az SSC Neapol játékosa, Stano 
Lobotka által aláírt mez, a má-
sodik díj pedig a Martin Škrteľ 
által aláírt mez volt.

A tornát egy szép tűzijáték- 
kal zártuk. 

Szeretnénk köszönetet 
mondani Diószeg Városnak, 

Pusztafödémes Községnek és 
a támogatóknak, akik segítet-
tek a torna szervezésében. Úgy 
érezzük, még jobb volt, mint 
ahogy elképzeltük.

Látni a gyerekek szemében 
az örömet, a szép gólokat és 
a sport adta élményeket, ez egy 
gyönyörű kombináció. 

Reméljük, hogy Urbo,  
ahogy mindannyian Ján Urbá-
neket becéztük, egész idő alatt 
a mennyből figyelt minket, és 
a torna végén azt mondta – jó 
munka volt fiúk, büszke va-
gyok rátok, volt értelme 20 
évvel ezelőtt elkezdeni, sze-
retlek benneteket. 

Urbo, mi is téged. 
Jövőre újra látjuk egymást.  

 
Roman Sabler 

és Kristián Molnár, 
szervezők
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Kuffnerék, a vállalkozók, pártfogók, látnokok

Ez alatt a cím alatt zajlott 
2023. szeptember 12-13-án 
Diószegen az Interreg V-A, 
Szlovák Köztársaság - Cseh 
Köztársaság Program keretén 
belül az a konferencia, ame-
lyen első ízben került komplex 
bemutatásra ennek a rendkívül 
sikeres zsidó vállalkozó csa-
ládnak a története.

A konferencia első részé-
ben a szervezők a résztvevők 
számára egy sétát szerveztek, 
melyen azokat a műemlékeket 
mutatták be, amelyeket Kuff-
nerék Diószegen építettek. Az 
érdeklődés ez iránt a bemutató 
iránt nagy volt, nemcsak a vá-
ros lakói részéről, de a szakér-                          
tők, műemlékvédők, törté-
nészek, illetve a cukorgyári 
terület tulajdonosai részéről 
is. A résztvevők ellátogattak a 
cukorgyár területére, és megte-
kintették a többi környékbeli 
jelentős épületeket. Nemcsak 
az egyes épületek történetéről, 
az ott lakó emberek életéről 
kaptak tájékoztatást, hanem 
a jövőbeni tervekről is, úgy-
mint egy közösségi központ 
létrehozásáról a parkban lévő 
barokk magtárban, vagy egy 
cukormúzeum megalapítá-
sáról, melynek székhelye a 
cukorgyár pótalkatrészraktárá-
ban lenne.  

A konferencián hét szakmai 
előadás hangzott el, melyek a 
család három ágának - a Břec-
lavban, Bécsben és Diószegen 
működőnek a történetével, 
illetve a közös budapesti ak-
tivitásokkal foglalkoztak. Az 
előadások a résztvevőknek 
a család számos családtagját 
mutatták be, bevezették őket 
az összes élelmiszeripari gyár-
ba, a gazdasági udvarokba, de 
a villákba, palotákba és kasté-
lyokba is. Az előadók, PhDr. 
Alena Káňová (břeclavi és 
bécsi ág), Eva Sudová (diósze-
gi ág), Mgr. Peter Buday, PhD. 
(diószegi műemlékek), Mgr. 
Alexandra Ondová (kuff-   
neri művészeti gyűjtemény), 
Talamon Lóránt (budapesti 
sörgyár) és Mgr. Silvia Bodo-
ríková, PhD. (a diószegi Kuff- 
nerek mumifikált maradvá-
nyai), a nézőknek egy nagyon 
komplex és széles spektrumú 
betekintést nyújtottak e sikeres 
zsidó vállalkozói család életé-
be. Nemcsak a vállalkozói és 
tudományos szférában elért 
csodálatraméltó sikereket tér-
képezték fel, de a művészet, a 
műgyűjtés iránti szeretetüket, 
a rendkívül erős szociális érzé-
kenységet, a jótékonyságot, de 
e családi csoda szomorú végét 
is.  

Bebizonyosodott, hogy a 
Kuffnerek kiváló vállalkozók, 
nagyvonalú pártfogók vol-
tak, de sajnos mint látnokok 
korszakuk végén csalódást 
okoztak. Senki közülük nem 
volt képes előre vetíteni a II. 
világháború borzalmait, me-
lyek véget vetettek az összes 
európai tevékenységüknek. 
Többeknek közülük sikerült 
az emigráció által megmenteni 
az életét, és hatalmas vagyo-
nuk egy töredékét, de senki 
közülük, és utódaik közül sem, 
már nem ismételte meg azt a 
sikert, amelyet ez a szorosan 
együttműködő család a tiszta 
kapitalizmus arany éveiben 
elért.

A konferencián több mint 
száz résztvevő volt jelen 
nemcsak a szakmai berkekből, 

de a laikus közönségből, több 
szlovák városból és intéz-           
ményből, Břeclavból és Bécs-
ből, de a diószegi zsidó közös-
ség utódai közül is. 

Ha nem volt lehetőségük 
részt venni a konferencián, a 
közeli napokban az Inovatech 
TI recepcióján átvehetik az 
előadásokból készült kiadvá-
nyunkat.

A „Na věčnou paměť, 
Kuffnerovi na Moravě a na 
Slovensku/Örök emlékezetül, 
a Kuffnerek Morvaországban 
és Szlovákiában“ projekt 
az  Interreg V-A, SzK – CsK 
2014 –2020 Program támoga-
tásával, és a „Közösen határok 
nélkül“ Európai Regionális 
Fejlesztési Alap  társfinanszí-
rozásával valósult meg.

ES

is Békéscsabán fogyasztottuk 
el, ahol megismerkedhettünk 
a békéscsabai Szőlőfürt cite-
raegyüttes tagjaival is, akikkel 
az este egy kis közös muzsi-
kálásra is jutott időnk.

Másnap reggel már Csorvá-
son vártak minket a reggelivel, 
amely után meglátogattuk a 
Hudák család szövőműhelyét, 
és megtekintettük a készülő 
„Ország ruháját” is. Innen a 
Szlovák Közösségi Emlék-
házban töltöttük délelőttünk 
hátralévő részét. Tavaly óta 

nagyon sok mindent sikerült 
a helyi lakosoknak befejezni 
ezen az épületen. Az emlék-
ház egyik helyiségében egy 
fotókiállítás is volt, ahol a 25 
év jelentős pillanatai voltak 
megörökítve. Délután a helyi 
képviselők és a vendégek a 
hagyományos istentisztele-
ten vettek részt. Ezután, mint 
minden évben, a Művelődési 
Házban vettünk részt a Szlo-
vák Napok rendezvényen. A 
műsort a helyi Nefelejcs nép-                                 
dalkör nyitotta meg, majd a 

békéscsabai Szőlőfürt cite-
raegyüttes szórakoztatta a 
közönséget. Citeraegyüttesünk 
első alkalommal készült erre a 
rendezvényre egy szlovák nép-                                                      
dalcsokorral is, ami nagyon 
elnyerte a közönség tetszé-
sét. A műsort a Megyer Nép-
táncegyüttes zárta fergeteges 
produkciójával. Vacsora után 
került sor a tombolahúzásra és 
a késő estig tartó szórakozásra, 
amelyhez Liska János nótázott 
nekünk.

Vasárnap a reggeli után 
útnak indultunk hazafelé. Idén 
új barátságra tettünk szert a 
békéscsabai citeraegyüttessel, 
amit reméljük a jövőben is 
ápolni és tartani tudunk majd. 
Csorváson mindig otthon 
érezzük magunkat, hála a ked-
ves és törődő helyi lakosok-
nak, akik mindig tárt karokkal 
várnak minket.

Dió héj citerazenekar
Blahó Eszter
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Prága - Nemzetközi Fesztivál - Prague Starts 2023

Ebben az évben benevez-
tünk a közismert nemzetközi 
fesztiválra, amely 2005-től 
kerül minden évben megren-
dezésre Prágában. Citerazene-
karunk augusztus 10-én reggel 
indult útnak, majd mikor meg 
érkeztünk, Prága külvárosában 
szállásoltak minket el. Prága 
ezen részén nem is tűnt úgy, 
hogy Csehország fővárosá-
ban vagyunk, mert csendes és 
nyugodt környék volt. Mivel 
az első napra nem terveztek 
be nekünk programot, úgy 
döntöttünk, hogy megnézzük 
Prága belvárosát az esti fé-
nyekben. Citerazenekarunk 
pár tagja már járt itt, úgy-                            
hogy könnyen rájöttünk, ho-
gyan jutunk a városba. A met-
róból kijövet egy tiszta más 
világba csöppentünk, ahol 
csak úgy pezsgett az élet. Esti 
sétánk után visszatértünk szál-
lásunkra, és pihentünk egy jót 
a megmérettetés napja előtt.

Másnap délelőtt megnéz-      
tük és felmértük a „terepet“ 
a verseny helyszínén,          amely 
ebben az évben a prágai Broad-                                                 
way Színház volt. Délután 
fogtuk a hangszereinket és 
népviseletünket, majd metró-
val a városon átsétálva elér-
tünk a színházba. Mivel ez 
egy nemzetközi népzene-  és 
néptáncfesztivál volt, a világ 
minden részéről érkeztek tán-

cosok, zenészek és énekesek. 
Először lezajlottak a hang- és 
térpróbák, majd megkezdődött 
a versengés. A rendezők 
különféle csoportokat hoztak 
létre, attól függően, hogy ki, 
mit adott elő. Élő zenével csak 
pár csoport lépett a zsűri elé, 
de sok érdekes táncot és éne-
kest láthattunk aznap este a 
színpadon Lengyelországból, 
Romániából, Ukrajnából, és 
a messzi Indiából is. Cite-
razenekarunk kétszer lépett 
aznap este a színpadra, mivel 
kategóriánkban megnyertük 
az első helyezést. Nagyon jó 
érzés volt a színpadon állva 
átvenni az érméket és a kupát 
a zsűritől, akik a díjak átadása-
kor is meghatódva rázták meg 
kezünket, azt mondván, hogy 
ilyet még nem volt alkalmuk 
hallani. Mivel elég hosszú 
nap után voltunk, úgy döntöt-
tünk, hogy a szállásunktól 
nem messze lévő vendéglőben 
megünnepeljük győzelmün-
ket.

Következő nap kipihenten 
és elégedetten indultunk el vá-
rost nézni, mivel néhányunk-
nak még nem volt ezelőtt le-
hetősége Prágában járni. Meg-
néztük a híres prágai Orloj-t, 
majd végigsétáltunk a Ká-    
roly-hídon is, ahol készíttet-
tünk a citerazenekarunkról egy 
karikatúrát is. A karikaturista 

elárulta, hogy ilyen sok embert 
egy képen még nem volt alkal-
ma megrajzolni, de nagyon jó 
munkát végzett. Sétáltunk egy 
jót a Moldva folyó mentén, 
majd megálltunk egy gyors 
„cseh kebabra“ is, hogy minél 
többet tudjunk még ebből a 
gyönyörű városból megnézni. 
Vándor cipőink a prágai Szent 
Vitus-székesegyház felé indul-
tak tovább, amelynek kapuit 
éppen az orrunk előtt sikerült 
bezárniuk, mivel a látogatási 
órák véget értek. Szerencsére 
az egyik citerásunknak még 
sikerült bejutnia, így ő, miután 
kijött a székesegyházból, a ké-
pein meg tudta nekünk mutat-
ni, milyen szép is ez az épület 
belülről is. Ezután elsétáltunk 
a prágai várhoz, ahol megnéz-
tük az őrségváltást egy jó cseh 
sör mellett. Pihentünk egyet a 

vár kertjében a csodálatos ki-
látás mellett, amely egész Prá-
gát a szemünk elé varázsolta. 
Városnézésünk végül egy jó 
kis túrává változott, mivel sok 
szép helyet néztünk meg, és jól 
el is fáradtunk. Este még egy 
vacsora mellett élvezhettük az 
élményekkel teli nap esti óráit.

Elérkezett prágai utunk 
utolsó napja, és egy kiadós reg-
geli után elindultunk hazafelé. 
Minden évben lehetőségünk 
van eljutni hasonló népze-
nei fesztiválokra, amelyekre 
mindig szívesen emlékezünk 
vissza a hosszú téli próbáink 
közben, felidézve az élménye-
ket, amelyeket egy-egy hely-                                                       
színen lehetőségünk volt átél-
ni.

Dió héj citerazenekar
Blahó Eszter

Mint minden évben, most 
ősszel is megrendezésre került 
a Csorvási Szlovák Napok ren-
dezvény immár 21. alkalom-
mal. Citerazenekarunk minden 
évben meghívást kap csorvási 

barátainktól, ebben az évben 
sem volt ez másképp.

Szeptember 22-én ko-
rán reggel indultunk útnak 
Diószegről a helyi Kolbász-
klub néhány tagjával, ez alka-

lommal Nagymegyeren is meg-                                                                     
álltunk, mivel a helyi Megyer 
Néptáncegyüttes is velünk 
tartott.

Idén Békéscsabán vol-
tunk elszállásolva egy helyi 

kollégiumban, mivel már ér-
kezésünk délutánjára be volt 
tervezve egy fellépés a Csa-
bagyöngye Kulturális Központ 
Stégjén. Mikor megérkeztünk 
kora délután Békéscsabára, 
a helyiek finom ebéddel vár-
tak minket. Felfrissülésünk 
és az elszállásolásunk után 
elkezdődött a készülődés a 
késő délutáni fellépésünkre. A 
helyieknek nagyon tetszettek 
a szatmári, gömöri és erdélyi 
dallamok feldolgozásunkban. 
Utánunk a Megyer Néptánc- 
együttes adta elő műsorát, 
amely a kitelepítés utáni élet 
mozzanataira emlékeztette a 
közönséget a tánc sajátos kife-
jezésmódjának eszközeivel. A 
kultúrműsor utáni vacsoránkat 
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kívántunk. 
Kiállításunk állandó ven-

dége Diószeg szülötte, Karol 
Farkaš is a Sopornya-strkoveci 
szociális otthonból, akinek 43. 
születésnapját egy pohár pezs-
gővel ünnepeltük meg. 

A kiállításon, 2023. szep-
tember 11-én került átadásra 
az az ajándék, amit Ninka 
Slugeňová kapott a „Dobre je 
v záhrade/Jó a kertben“ témá-
ban meghirdetett rajzverseny 
16. évfolyamán való rész- 
vételért (akkor még mint az 
Építő utcai Óvoda óvodása), 
illetve az A kategóriában elért 
negyedik helyért. Ninkának 
gratulálunk és reméljük, hogy 
a versenybe mint elsős kisdiák 
is bekapcsolódik. Köszönet az 
Építő utcai Óvoda pedagógu-
sainak, és minden iskolának, 
amely a versenybe bekapcso-
lódott, hogy segítségünkre vol-
tak a gyerekek motiválásban és 

bekapcsolódtak a versenybe. 
A szavazás eredménye:

Gyümölcs és zöldség kategó-
ria:     

I. hely – kései vöröskáposzta, 
Ondrej Vicián, Kismácséd
II. hely – asztali szőlő, Tibor 
Myslík, Diószeg
III. hely – Golias tök, Štefan 
Križan, Diószeg 

Dekorációk kategória:

I. hely – Őszi csendélet, Ing. 
Olívia Dovalová, Diószeg
II. hely – Ősz, Horáček 
Zsuzsanna, Diószeg
III. hely – Őszi termények, 
Bognár János, Diószeg.

Minden díjazottnak gratu-
lálunk!

Németh Ján
A SzKK DHSz elnöke

A gyümölcs- és zöldségki-
állítás befejezését követően 
eljött az ideje annak, hogy a 
látogatók szavazatai alapján 
odaítéljük a legszebb gyü-              
mölcs és zöldség, illetve deko-
ráció kategória első három dí-
ját. Köszönjük mindazoknak, 
akik elhozták terményeiket 
és alkotásaikat a kiállításra, a 
Dalloš lakótelepi óvodások-
nak, a speciális iskola tanulói-
nak, mindenkinek, aki megte-
kintette kiállításunkat, hiszen 
önök nélkül igyekezetünk, a 
kiskertészek szövetsége ve-
zetőségének igyekezete hiá-
bavaló lett volna. Köszönjük 
az Inovatech vezetésének és 
dolgozóinak, a technikai szol-
gáltatónak, és nem utolsósor-
ban a kiskertészek szövetsége 

tagjainak és a vezetőségnek, 
valamint František Némethnek 
a kiállítás előkészítéséhez és 
lebontásához nyújtott segítsé-
get. 

A kiállításon 25 kiállító 
vett részt. 105 termény került 
bemutatásra. Szombaton és va-
sárnap a kiállítást 244 polgár 
látogatta meg.  

Hétfőn a helyi iskolákból 
344 tanuló látogatott el a kiál-
lításra tanítója kíséretében.

Pénteken, 2023. szeptem-
ber 8-án a kiállítás installálása 
közben egy régi tagunk és ál-
landó kiállítónk, a kismácsédi 
Sárkány Benedek 85. szüle-
tésnapját ünnepeltük meg, 
akinek elsősorban további jó 
egészséget, boldogságot, nyu-
galmat és sok termelői sikert 
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Kiértékeltük a gyümölcs- és zöldségkiállítást

A Szlovák Nemzeti Felkelés 79. évfordulójára emlékeztünk

2023. augusztus 30-án 
Diószeg lakói a régi kultúr-
háznál ünnepi koszorúzással 
emlékeztek meg a Szlovák 
Nemzeti Felkelés 79. évfor-

dulójáról. A himnuszt, majd 
a Katona Edit és Balogh Kata-
lin által előadott szavalatokat 
követően Krommer Gábor, 
városunk polgármesterének, 

és Jozef Jánsky, a Szlovák 
Antifasiszta Harcosok Ga-
lántai Területi Választmánya 
elnökének beszéde hang-                   
zott el. Beszédeikben lerótták 

tiszteletüket a felkelés hősei 
előtt, akik a fasiszta és náci 
ideológia ellen harcoltak, 
hogy életük árán is megvédjék 
hazánk jövőjét. Ezt követően 
Diószeg Város, a Szlovák An-
tifasiszta Harcosok Galántai 
Területi Választmánya, a Ma-
tica slovenská Diószegi HSz, 
a Szlovák Kommunista Párt és 
az Antonius Szenior Központ  
képviselői az emléktáblákhoz 
helyezték el a megemlékezés 
koszorúit. A megemlékezés 
végén Katona Edit köszöne-
tet mondott a jelenlévőknek 
a részvételért, és elbúcsúzott 
tőlük. 

Zuzana Červenková
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Szeniorok üdülése

A Szlovákiai Nyugdíjasok 
Egyesülete Diószegi Alapszer-
vezetének és az állami célirá-
nyos támogatásnak köszön-
hetően a Diószegi Szenior 
Klub szeniorjai Szentivánon 
(Liptovský Ján) üdülhettek. Az 
üdülés során a Ďumbier hotel 
szolgáltatásait használhatták 
ki, melynek személyzete nem-
csak a kellemes kikapcsolódás- 
ról, de masszázsról és közössé-
gi programról is gondoskodott. 
A kirándulások programja is 
gazdag volt. Az üdülés részét 
képezte a belépés a Máj hotel 
úszómedencéjébe, valamint a 
miniatúrák világába a „Park 
mini Slovensko” parkba. A 
szeniorok megmártóztak a 
liptói kádban, a természetes ás- 
ványforrásban. Egyedülálló él-

ményben volt részük a Bachle-
dova dolina nevű völgybe szer-
vezett kirándulás résztvevői-
nek, akiket a libegő az erdei 
királyságba szállított, hogy 
ott a fák koronái közt húzódó 
ösvényen keresztül a kilátóhoz 
jussanak, és megcsodálhassák 
a természet szépségeit. Továb- 
bá ellátogattak a Stanišovská 
jaskyňa nevű barlangba, mások 
a Magas-Tátra szépségében, 
Liptószentmiklós műemlékei-
ben gyönyörködtek, megint 
mások a mozit, sóbarlangot tu-
risztikát vagy a sétát részesítet-
ték előnyben. Az élményekkel 
teli hét gyorsan elszállt. 

Pethő Terézia, 
a Szlovákiai Nyugdíjasok 

Egyesülete HA elnöke 

A termálfürdő 2023-as idényéről

A Vince-erdei termálfürdő 
a nyári idényt 2023. június 
16-án nyitotta meg. A kelle-
mes hőmérséklet ugyan már 
júniusban idecsalta a láto-
gatókat, de nem olyan szám-
ban, mint ahogy az 2022-ben 
volt. Júliust a látogatottság 
szempontjából kiválónak ér-
tékeljük. Augusztus első két 
hetében az időjárás inkább 

őszies volt, mintsem nyári, 
de a hónap második fele az 
átlagosnál jóval melegebb 
volt. Ugyanígy a szeptember 
is átlagosnál melegebb volt, 
és a fürdő még a hét végén 
is működött, egészen 2023. 
szeptember 10-ig. A nyári  
idény során (83 fürdésre alkal-
mas nap) a fürdőt 85 ezer napi 
fürdőző látogatta meg, amivel 

a fürdő elérte a kitűzött napi 
átlaglátogatottságot. A láto-
gatók idén is számos előnyt 
élvezhettek, például a Zľavo-
mat portál, vagy a Multisport 
kártya, illetve az ISIC, ITIC 
az EURO<26 igazolványok 
által nyújtott kedvezményes 
belépést. A fürdő kempingje 
szintén nagy látogatottság-
nak örvendett (összesen több 
mint 8000 éjszaka eltöltése), 
az elszállásoltaknak több mint 
a fele a szomszédos Csehor-
szágból érkezett, és ez volt 
érvényes a Vince-erdei nya-
ralótelepre is. A diószegi láto-
gatók a teljes nyári idény so-
rán összesen 2094-en voltak, 
ami hasonló az előző évhez 
képest. A fürdő idei egyetlen 
nagy befektetése a pihenő 
medence felújítása volt. Az 
idényt kiválónak és sikeres-
nek értékelhetjük. Ebben az 
idény utáni időszakban olyan 
projekteken dolgozunk, me-
lyeket a jövő nyári idényben 
szeretnénk a látogatók ré-
szére előkészíteni. Örömmel 
fogadjuk, ha kezdeményezé-
seiket vagy hozzászólásaikat 
figyelembe véve készülhetünk 
az új idényre. Ezeket a www.
vincovles.com honlapon talál-
ható online űrlapon juttathat-
ják el hozzánk. A honlapon 
megtalálhatók a fürdő üze-

meltetését érintő információk 
is. Elektronikus levelüket a 
kupalisko@vincovles.com 
e-mail címre is elküldhetik. 

A fürdőt érintő informá-
ciókról és újdonságokról 
a közösségi hálókon – In-
stagram  (vincovles_official) 
vagy Facebook (tkvincovles) 
is tájékozódhatnak. Csatla-
kozzanak követőinkhöz a 
közösségi hálókon, így nem 

maradnak le az újdonságokról.
Köszönjük a nyári idény 

minden fürdőzőjének, hogy 
minket választott, hiszen 
főleg nekik köszönhetően ké-
pes a fürdő fejlődni.

Örülünk látogatásuknak a 
2024-es idényben is!

Viktor Janko 
a Vince-erdei termálfürdő 

ügyvezetője

Mikulás-csomag utalványok

Ebben az évben is találkoz-
hatnak a gyerekek a Mikulás-
sal és segítőivel, akik 2023. 
december 8-án, a karácsonyi 
vásár idején érkeznek meg 
az Inovatech elé. A zenés-szó-
rakoztató Mikulás-napi progra-
mot követően a gyerekeknek 
mikuláscsomagok lesznek 
átadva. Hogy elegendő számú 
csomag legyen előkészítve 
azon gyerekek részére, akik 
szeretnének ilyen csomagot 

kapni, utalványokat készítet-
tünk, melyeket a szülők előre 
megvásárolhatnak jelképes 1 
euró áron. Az utalványokat 
az Inovatechben lehet majd 
megvásárolni munkanapokon 
2023. november 6-tól decem-
ber 1-ig. Minden utalvánnyal 
rendelkező gyermek biztos 
lehet abban, hogy megkapja 
a csomagot, és nem kell majd 
tolakodnia a sorban. 

Zuzana Červenková
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A Diószegi Szenior Klub tevékenységéről

Szeniorjaink a Gastrofesz-
ten!    

Szenior klubunk a Relaxon 
megrendezett Gastrofeszten 
az 1. sorszámot viselő Baláž 
Péter, Baláž Marika, Baláž 
Erika, Gášpár László, Gášpár 
Marika, František Németh 
összetételű csapattal képvisel-
tette magát. Körömpörköltet 
főztek, ami nagyon finom volt, 
és az utolsó cseppig elfogyott. 
A segédszemélyzet, és a fi-
nomságokat otthonról hozó 
gazdasszonyok: Gášpár Mari-
ka, Piroška Lauková, Helena 
Némethová, Marika Javorová. 
Süteményt Anka Horvátho-
vá is hozott. Ján Németh volt 
a csapat főszervezője, ideszál-
lította és elszállította a sátrat, 
és az értékelő bizottság tagja 
is volt. Annak ellenére, hogy 
nem értünk el helyezést, él-
veztük a jó időt, a kiváló han-
gulatot, a jókedvet, a jó szer-
vezést, amiért köszönet jár 
a szervezőknek, és köszönjük 
a Diószegi Szenior Klub csa-
patának a kiváló képviseletet. 
Szívből köszönjük!

Ünnepeltek a Diószegi Sze-
nior Klub tagjai

Szeptember 13-a délutánja 
a szenior klub tagjai számá-
ra ünnepi délután volt, hiszen 
ebben az időben került sor 
a hagyományos Mária-ünnep-
ségre. A Marikák, Marienkák, 
e név viselői vannak jelen 
klubunkban a legnagyobb lét-
számban, 20 Mária nevű ta-
gunk van. De úgy döntöttünk, 
hogy a Mária mellett a többi 

névnapot is megünnepeljük, 
hiszen minden név rövidítése 
és rejtjele az ember személyi-
ségének megismeréséhez ve-
zet, és minden betűben energia 
van, melyek összessége erővé 
formálódik, ami az élethez való 
hozzáállást és a sorsot formál-
ja, ezért minden név megér-                                        
demli a figyelmet.

 Az ünnepségen 56 tag vett 
részt, és nagy öröm volt szá-
munkra meghívott vendégeink 
jelenléte, Krommer Gábor pol-
gármesteré, aki munkahelyi 
elfoglaltsága ellenére is időt 
talált arra, hogy megtiszteljen 
minket jelenlétével, valamint 
Michalek Szilvia és partnere 
jelenléte. A klub vezetőjének 
köszöntője és rövid bevezetője 
után, a jelenlévőket köszöntöt-
te Krommer Gábor polgár-
mester, aki az ünnepelteknek 
minden jót, főleg jó egészséget 
kívánt. A hivatalos rész után 
a finom vacsora következett, 
melyet a Halás Marika és Jož-
ko által előadott kellemes zene 
kísért. Ennek az ünnepségnek 
is elválaszthatatlan részét ké-

pezte a tombola, melyből idén 
76 volt. Mindenkinek, vendé-
geinknek és Kovács Andrejká-
nak is nagyon köszönöm a tom-
bolafelajánlásokat, melyekkel 
megörvendeztették azokat, 
akiknek szerencséje volt, és 
jegyük kisorsolásra került. Te-
kintélyes mennyiségű volt az 
eladott tombolajegyek száma, 
összesen 1600 darab. A tom-
bolahúzás után Halás Jožko és 
Marika zenéjére 21 óráig foly-
tatódott a szórakozás.

Engedjék meg, hogy min-
denkinek, aki részt vett az ün-
nepség szervezésében, köszö-
netemet fejezzem ki, tag-                                    
jainknak, Bende Marikának és 
Piroška Laukovának a finom 
mákos-meggyes és túrós réte-
sért, Helenka Némethovának 
a kiváló krumplis pogácsáért, 
Gáspár úrnak és  Németh úr-
nak a segéd- és fontos munkák 
elvégzéséért, a Jamajka ven-
déglő személyzetének a kivá-
ló vacsoráért, felszolgálásért 
és előzékenységért. Köszönet 
barátainknak, a zenészeknek, 
Halás Jožkónak és Mariká-

Szeniorok anyagi támogatása

Diószeg Város ebben az 
évben is anyagi támogatást 
készít elő mindazok számára, 
akik 2023-ban már betöltötték, 
illetve töltik be 70. életévüket 
és az idősebbeknek. 

A támogatás kifizetésére 
2023. november 20–24-e közt 
kerül sor a városi hivatal pénz- 
tárában mindazon személyek 
részére, akik legalább 2 éve ál-
landó lakhellyel rendelkeznek 
Diószegen. 

A támogatás átvételéhez 
szükséges a személyi igazol-                          
vány felmutatása. Aki egész-
ségi okokból nem tudja szemé-
lyesen átvenni a pénzt, megte-
heti azt az általa megbízott 
személy is. Ebben az esetben 
is szükség van a nyugdíjas sze-
mélyi igazolványára.

Michalek Szilvia

nak. Nagyon meg szeretném 
köszönni kitüntetett támo-
gatóinknak, akik a következők: 
Štefan Lauko, ifj. Viliam Brun-
ner, Bende Sándor, Karol La-
katoš – Relax, Szabó Antal, 
Jaroslav Feješ, Valo úr, Silvia 
Mikušová, Piroška Lauková, 
Bende Mária, Helena Né-
methová. Mindenkinek egy 
nagy köszönet és tisztelet jár. 
Remélem, hogy minden   rész-
tvevő elégedetten és jókedvvel 
tért otthonába.

 
Ján Németh 

a szenior klub elnöke
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Mi történt a Petőfi Sándor Alapiskolában

Mint minden iskolában, nálunk is ter-
vek, feladatok, újabb kihívások jellemzik 
a szeptemberben kezdődő új iskolaévet. 
Céljaink a tavalyihoz képest nem változ-
tak: minőségi oktatás és nevelés bebiztosí-
tása, tanulmányi versenyeken való sikeres 
részvétel, jó együttműködés a családokkal 
és partnereinkkel, iskolán kívüli tevékeny-                                            
ségek gazdag kínálata, a fenntartó ren-
dezvényein való aktív részvétel, az is-
kola fejlesztése és még sorolhatnám. Az 
iskolaévet 71 tanulóval kezdtük, peda-
gógusaink – kivétel nélkül – megfelelő 
képesítés- sel rendelkeznek az iskolai, ill. 
nevelői munkához. Diákjaink Diószegen 
kívül az iskolakörzetünkbe tartozó Kismá-                                                     
csédról és Kosútról utaznak be, de egyéb 
falvakból is megoldott a beutaztatás. Az 
idei évtől mi is aktív részesei vagyunk 
a Rákóczi Szövetség iskolaprogramjának, 
amelynek keretében lehetőségünk nyílott 
egy – a Rákóczi Szövetség tulajdonában 
lévő – iskolabusz használatára. Az isko-
labusz segítségével nemcsak a gyerekek 
napi utaztatása biztosított, iskolánk ta-
nulóit egyéb iskolai rendezvényekre is 
ezzel az iskolabusszal szállíthatjuk, ter-
mészetesen a tulajdonos előzetes engedé-
lyével. Bízunk benne, hogy az iskolabusz 
program eredményeképpen a jövőben to-
vább emelkedik majd iskolánk tanulóinak 
létszáma. A tanévnyitón 9 kis elsős tanuló 
vehette át a neki járó iskolatáskát, illetve 
pár nappal később a Beíratási Program 
keretében az elsősöknek járó ösztöndíjat 
(szintén a már említett Rákóczi Szövetség 
jóvoltából). Az ünnepélyes iskolakezdést 
követően máris elkezdődött a tanulás és 
az egyéb események sorozata. Szokásunk- 
hoz híven ellátogattunk a Szlovákiai Kis-
kertészek Szövetségének helyi szervezete 
által életre keltett kiállításra, ahol a gyere-
kek megcsodálhatták a diószegi termelők 
szemgyönyörködtető termékeit – bár 
gyerekekről lévén szó, nézelődés helyett/
mellett szívesebben kóstolgatták volna a 
kiállított gyümölcsöket és zöldségeket.  
Szeptember idusán kicsik és nagyok, fia-
talok és idősebbek, a tavalyihoz hasonlóan 
közösen indultunk el Ausztriába, hogy 
a Fertő-tavi Meseparkban mindannyian 
gyerekekké változzunk, és önfeledten él-
vezzük a különböző attrakciók nyújtotta 
szórakozást. Gyönyörű időt fogtunk ki, de 
megállapítottuk, hogy a tavalyi borús idő 
talán derűsebb hangulatot eredményezett, 
hiszen a meleg, napsütéses időben eseten-
ként fél órát-40 percet is várakoznunk kel-
lett, míg beülhettünk egy-egy hintába. Így 
aztán nagyon gyorsan eltelt a nap, és este 
fáradtan terveztük, hogy merre indulunk 
így együttesen legközelebb. (A legköze-
lebbi közös kirándulásra terveink szerint 
október végén/november elején kerül sor 

a turisztikai szakkör szervezésében, idei 
első célunk Zólyom vára és tanösvény 
a Selmeci-hegységben.) Mint minden év-
ben, az idén is részt vettünk a Józsa Lász-
ló Labdarúgó Emléktornán – a legtöbben 
nézőként, néhányan pedig aktív csapat-
tagként. A futballtornán való részvételünk 

az iskola által szervezett Ember/egészség- 
és természetvédelem napja keretében zaj-
lott. A tavalyi iskolaévben elkezdett Pető-
fi 200 programsorozatunkat folytatva, 
a Szövetség a Közös Célokért társulásnak 
köszönhetően egy, az iskola épületében 

kialakított kiállításon vettünk részt, amely 
Petőfi Sándor életművét és életútját mu-
tatta be. Szeptember végén, immár hagyo-
mányosan, megemlékeztünk a  népmese 
napjáról – egyben Benedek Elek, nagy 
mesemondónk születésnapjáról, amely-
nek célja, hogy felhívja a figyelmet a nép- 
mesékben rejlő bölcsességekre és a me-
sék fontosságára a gyermekek életében. 
Gyermekeink boldogan változtak át egy 
napra valamilyen mesehőssé: királykis-
asszonnyá, lovaggá, vagy éppen Lúdas 
Matyinak, Piroskának, Bambinak öltözve 
jártak-keltek egész nap az iskolában. És 
lám, még alig kezdődött el az iskolaév, 
a Petőfi Sándor Alapiskola diákjai már rég 
elfeledték a nyári szünidőt, és a tanulás 
mellett szorgalmasan gyűjtögetik az isko-
lai élményeket. Kívánok nekik és az iskola 
pedagógusainak eredményekben gazdag 
2023/2024-es tanévet és gazdag élménye-
ket, hogy júniusban visszatekintve megint 
elmondhassuk: szép munkát végeztünk!  

Takács Katalin
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A Kuffner Károly AI és Óvoda életéből

Szeptember 4-én, hétfőn 
ismét megnyílott iskolánk 
kapuja, így reggel az iskola 
területén gyülekezni kezdtek 
a 2023/2024-es tanév ünnepé-
lyes megnyitójára az iskola ta-
nulói, a szülők és az iskolaba-

rátok. Először Adelka Slahuč-
ková, az iskola elsőse a megje-
lenteket egy verssel és kedves 
dallal köszöntötte. Őt az iskola 
igazgatója, Dr. Slávka Kramá-
rová követte, aki köszöntötte 
a tanulókat, pedagógusokat és 
az iskola alkalmazottait. A je-
lenlévőkhöz szólt a város pol-
gármestere, Krommer Gábor 
is, aki az igazgatónőnek egy 
virágcsokrot adott át. A 2.-9. 
évfolyam tanulói már ismert 
környezetbe érkeztek, ami a 
hangulaton is érezhető volt. A 
tanulók és a szülők közt fel-
szabadult és közvetlen volt a 
hangulat. A tanulók a szünidő 
után örömmel és lelkesen 
köszöntötték barátaikat és ta-
nítóikat. Más volt a helyzet az 
elsősök esetében, akik szüleik 
kíséretében az iskola előtt talál-
koztak, ahol már türelmetlenül 
vártak rájuk az új tanítóik. El-
sőseink számára ez nemcsak az 
új tanév kezdetét jelentette, ha-
nem egy új életszakasz kezde-
tét is. Hisszük, hogy iskolánk- 
ban jól érzik majd magukat, 
sok új ismeretet szereznek, új 
barátokra lelnek. Reméljük, 
hogy ez a   tanév iskolánk min-
den tanulóját gazdagabbá teszi. 
Pedagógusaink sok érdekes 
tevékenységet, versenyt, szak-
kört terveztek be számukra, 
melyekben kiteljesedhetnek és 
tökéletesíthetik tudásukat, de 
kortársaikkal összemérhetik 
erejüket is. Az iskola pedagó-

giai és nem pedagógiai alkal-
mazottainak, a szülőknek és 
tanulóknak főleg jó egészséget, 
sok erőt kívánunk, hogy az új 
tanévnek jó kedvvel és pozitív 
energiával induljanak neki.    

Az iskolai év kezdetétől 
iskolánk pedagógusai igye-
keznek a tanulók részére 
különböző érdekes aktivitá-
sokat szervezni, és bevonni 
őket a különböző projektekbe. 

Az angol órán a tanulók  
megemlékeztek a nyelvek eu-
rópai napjáról. Pexesot és in-
teraktív játékokat játszottak, 
különböző európai nyelve-
ken új szavakat tanultak meg, 
foglalkoztak a jelbeszéddel is, 
és megtanulták ezen a nyelven 
megmutatni a nevüket is. Be-
mutatták a zene, filmművészet 
és sport olyan jeles személyisé-
geit, akik a világ több nyelvén 
beszélnek, de a silbo füttynyel-
vet, és a baszk euskara nyelvet 
is. Szerzett tudásukat egy onli-
ne kvíz segítségével tesztelhet-
ték le. 

Szeptember elején részt 
vettek a Szlovák Kiskerté-
szek HSz által megrendezett 
hagyományosa gyümölcs- és 
zöldségkiállításon. A kertészek 
az általuk termesztett gyümöl-
csöt és zöldséget mutatták be. 
A kiállításon elismerést kapott 
elsősünk, N. Slugeňová, aki a 
„Dobre je v záhrade/Jó a kert-
ben” rajzverseny 16. évfolya-
mán vett részt. 

Szeptember 25 - 30-án az 
Európai Sporthét 9. évfolyama 
zajlott. Célja a sport és a moz-
gás támogatása Európa-szerte. 

Ebbe a projektbe iskolánk is 
bekapcsolódott nem hagyomá-
nyos sportágak által. A moz-
gásra iskolánk területén került 
sor.

Szeptember 25-én iskolánk-                                                               
ban is megtartottuk a Fehér 
ceruza jótékonysági gyűjtést, 
melynek védnöke a Szlová-
kiai Vakok és Gyengénlátók 
Egyesülete. A gyűjtés célja a 
begyűjtött pénzösszeggel tá-
mogatni a látáskárosult embe-
reket. A Fehér ceruza bevételét 
minden évben a szociális ta-
nácsadásra és szociális rehabi-
litációra használják fel, illetve 
az olyan tevékenységek támo-
gatására, melyek a vakoknak 
és gyengénlátóknak segíte-
nek a mindennapi életbe való 
beilleszkedésben. Köszönetet 
szeretnénk mondani minden 
tanulónak, szülőnek, az iskola 
pedagógusainak és nem peda-
gógus alkalmazottainak, akik a 
Fehér ceruza projektbe bekap-
csolódtak, így támogatva egy 
hasznos tevékenységet. 

Az iskola vezetése

Nyári tábor Ócsadon

Hosszabb szünet után eb-
ben az évben iskolánk tanu-
lói részére a festői Ócsadon 
(Oščadnica) szerveztük meg 
a nyári tábort. 2023. július 
31-e és augusztus 4-e közt 
került rá sor. Várakozással tel-               
ve találkoztunk július 31-én a             
nagyszombati vasútállomáson, 
ahonnan vonattal indultunk 
útnak. Az út gyorsan elszállt, 
ugyanúgy, mint az egész hét. 
Ócsadon szálltunk meg, ahon-
nan különböző túrákra indul-
tunk el, akár a kálváriára vagy 
a kilátóhoz, ahonnan csodás 
kilátás nyílt a környező vidék- 
re… Vonatoztunk az erdőtkai 
(Oravská Lesná) erdei vasú-
ton, majd jót szórakoztunk a 
Funny parkban. Megnéztük a 
Szlovák Orlojt is Óbesztercén 
(Stará Bystrica). Kedvezőtlen 
időjárás esetén kézművesked-
tünk, különböző szórakozásra 
szolgáló dolgot gyártottunk, 
fürödtünk a medencében, 
sportversenyen vettünk részt, 
vagy egyéb szórakoztató tevé-
kenységet folytattunk. Minden 
nap az estét kiváló diszkó-
val zártuk. A hét gyorsan el-      
szállt, örömmel, szórakozás- 
sal, új barátságokkal volt teli, 
némelyek számára pedig az 
erő, a kézügyesség és képesség 
felmérése jegyében zajlott. Az 
a pár nap gyorsan elszállt, és 
mi elégedetten, kicsit fáradtan, 
de élményekkel telve tértünk 
haza. 

Petra Šimková
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Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2023. 09. 20-án megtartott 7. üléséről 

A parlamenti választások eredményei
 Diószegen

Felszólítás a hátralékok rendezésére

A városi képviselő-testület jóváhagyta:
• Az ülés napirendi pontjait.
• A Diószeg Város fenntartása alatt álló óvodák óvodai kör-

zetének meghatározásáról szóló 112/2023 sz.helyi önkor-    
mányzati rendeletet.

• a 103/2019 sz. önkormányzati rendelet 5/2023 sz. kiegészí-
tését, amely a város fenntartói hatáskörébe tartozó iskolák és 
oktatási intézmények költségeinek részleges térítéséről szól.

• Diószeg Város 2023-as évi költségvetésének 4. sz. módosí-
tását a bevételi és kiadási oldalon 128 498 €-val.

• Hosszú lejáratú telekbérlést egy jövőbeni nyilvánosan 
elérhető parkolóhely építése céljából a TP Stavby s.r.o. cég-
gel.

• A város ingatlanjának bérlését különleges elbírálás alapján 
a SzK Mentőszolgálata Irányítási Központjának.

• A 2006. 03.31-én kelt bérleti szerződés 24. sz. módosítását, 
melyben a bérbeadó beleegyezését adja a bérlőnek a műsza-
ki felértékeléshez, és a műszaki felértékelésben szereplő 
szerzett vagyon leírásához 62 673,22 € összegben, melyet 
a Vince-erdei Termálfürdő 3 sz. medencéjének felújítására 
használt fel;

• Két szobás bérlakás kiutalását Miroslava Walzerová helyett 
Anette Románovának.

• Az Inovatech TI irodahelyiségének egy évre szóló bérbeadá-
sát az East-Personal SK cégnek.

• Az Inovatech TI helyiségeinek bérléséről szóló bérleti 
szerződések meghosszabbítását a következő cégekkel: Lau-
rand Trade, s.r.o., iSiete s.r.o., SMINLO, s.r.o.

• 7 személyes billenőplatós kisteherautó megvásárlását 49 000 
€ (ÁFÁ-val) összegben a Diószegi Városüzemeltetési Válla-
lat - technikai szolgáltató részére.

• Dologi teher létrehozásáról szóló szerződést Diószeg Város 
és a Nyugat-szlovákiai Áramszolgáltató  Zrt. között

• A 393/MZ-2022 sz., Tomáš Szalayval megkötött bérleti 
szerződés megszüntetését, mely a Hrajkovo Gyermekköz-
pont helyiségei egy részének használatáról szólt.

• A 117/MZ-2023 határozat megszüntetését, mely telek eladá-
si szándékról szólt különleges elbírálás okán.

• A város tulajdonában lévő telek eladási szándékát MVDr. 
Pavol Bartaloš részére különleges elbírálás okán 20 EUR/
m2 áron;

A városi képviselő-testület nem hagyta jóvá:
• 29 m2 nagyságú városi tulajdonban lévő telek eladását Pa-

vol Pócsnak és Daniel Tagajnak különleges elbírálás okán 
20 EUR/m2 áron;

• Negyedévi bérleti díj elengedését MUDr. Ingrid Móresová 
szemészeti rendelőjének.

• Adásvételi szerződés megkötését a közcsatorna megvételére 
a FiNO s.r.o céggel az „Obytný súbor Marína” projekt ke-
retén belül.

• Építési munkák megrendelését az új óvoda építésére a 
közbeszerzési eljárás befejezése előtt, és azok bedolgozását 
a város költségvetésének 5. módosításába.

A városi képviselő-testület tudomásul vette:
• A 6. ülésén elfogadott határozatok teljesítéséről szóló jelen-

tést.
• A város főellenőrének a Diószegi Városi Önkormányzat tel-

jesített, illetve a teljesítés folyamatában lévő határozatainak 
ellenőrzéséről szóló összesítő jelentését;

• A város adósságállományának ellenőrzéséről szóló jelentést 
2023. 06.30-ig, melyet a város főellenőre dolgozott ki.

• a Diószegi Városi Hivatalban érvényben lévő belső irányel-

vek, elvek és normák aktualitásáról, és azok jogszabályokkal való 
összhangjára irányuló, a város főellenőre által kidolgozott jelentést.

• A város polgármestere által a folyamatban lévő projektekről szóló 
tájékoztatást.

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjedelmében megtalálható a www.
sladkovicovo.sk címen.

A 2023. szeptember 30-án megtartott parlamenti választásokon 
való részvételi arány Diószegen 59,10 % volt. 
A választások eredményei:

Politikai párt
Érvényes 

szavazatok 
száma

  %

SMER - sociálna demokracia 468 18,36
Progresívne Slovensko 457 17,93
OĽANO A PRIATELIA, Nezávislí kandidáti, 
NOVA 402 15,77
Szővetség -aliancia 302 11,85
HLAS - sociálna demokracia 257 10,08
Sloboda a Solidarita 188 7,38
REPUBLIKA 101 3,96
Kresťanskodemokratické hnutie 77 3,02
Slovenská národná strana 75 2,94
Demokrati 74 2,90
SME RODINA 70 2,75
Modrí, Most-Híd 17 0,67
Kotlebovci - Ľudová strana Naše Slovensko 17 0,67
Pirátska strana - Slovensko 14 0,55
Komunistická strana Slovenska 10 0,39
My Slovensko 7 0,27
Maďarské fórum, Občianski demokrati Slovenska, 
Za regióny, Rómska koalícia, Demokratická strana 4 0,16
Spoločne občania Slovenska 2 0,08
Srdce vlastenci a dôchodcovia - Slovenská 
národná jednota 2 0,08
KARMA 2 0,08
PRINCÍP 1 0,04
Vlastenecký blok 1 0,04
Spravodlivosť 1 0,04
Slovenské Hnutie Obrody 0 0,00
SDKÚ - DS - SDaKS 0 0,00
Összesen 2549

Diószeg Város felszólítja mindazokat, akik eddig nem fizették 
meg a 2023-as évi, illetve az ezt megelőző évekre kirótt helyi adót 
- ingatlan-, kutya-, szállásadó, illetve a hulladékelszállítási illeték, 
hogy 2023. november 15-ig tegyenek eleget adózási kötelezettsé-
güknek. Az adott határidőig nem rendezett hátralékot a város végre-
hajtó által hajtja be. 

Gabriela Brunnerová
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MEGHÍVÓKŐszi gondolatok

2023.11.4., 16.00 órakor az Inovatechben 
Hanička a Murko - Karácsonyi 
turné 2023 
- karácsonyi musical gyerekeknek 
Belépti díj: 11 € 
Jegyvásárlás a predpredaj.sk-n keresztül.
2023.11.10., 18.00 órakor az Inovatechben
Sex noci svätojánskej - vígjáték 
Belépti díj: 17 €
Jegyvásárlás a maxiticket.sk-n keresztül 
és az Inovatech recepcióján.
2023.11.18., 18.00 órakor az Inovatechben
A kaktusz virága – a Hahota 
színjátszó csoport zenés vígjátéka
Belépti díj: 10 €
Jegyelővétel az Inovatech recepcióján.
2023.11.25., 18.00 órától a Danubius FI 
éttermében 
a Kuffner K AI és Óvoda szülői 
bálja,  Belépti díj: 30 € 
Jegyelővétel az Inovatech recepcióján.
2023.11.30., 18.00 órakor az Inovatechben
Darček – karácsonyi vígjáték 
Belépti díj: 16 €
Jegyelővétel az Inovatech recepcióján.
2023.12.8.,14.00 órától az Inovatech előtt 
karácsonyi vásár 
16.30 órától Lili Lentilka Mikulás-
napi showja 
(a mikuláscsomagra szóló utalványról 
bővebb információ a 3. oldalon)
2023.12.9., 16.00 órakor az Inovatechben 
Smejko a Tanculienka 
Belépti díj: 17 €
Jegyvásárlás a ticketportal.sk-n keresztül.
2023.12.10., 16.00 órakor a 
Nagyboldogasszony Plébániatemplomban
Vianočný zázrak tour 2023 - 
Monika Ližbetin adventi koncertje 
Belépti díj: tetszőleges

A kellemes nyári hónapok után örültünk, 
hogy még pár napig élvezhettük a vénasszo-
nyok nyarát, de az utóbbi hetek időjárása már 
azt mutatja, hogy elkezdődtek a hűvösebb őszi 
napok. Azt mondják, hogy az őszi időszak 
a kalendáriumi év utolsó és legszebb mosolya, 
hiszen az eddig zöld fák egyszerre a sárga, 
a narancssárga és a piros színek minden ár-
nyalatában pompáznak, és a környezet szép-
sége egyben az élet mulandóságáról is mesél. 
A megváltozott természet lassan már a télre 
készül, mi pedig közelgünk az év végéhez, 
ahhoz az időszakhoz, amikor mindegyikünk 
mérleget vonhat, teljesíteni tudta-e azokat 
a célokat, amelyeket az év elején kitűzött.

Ami a város fejlesztési elképzeléseit illeti, 
ebben az időszakban több építkezési befekte-
tés is a hajrájához érkezett. A helyi iskolai in-
frastruktúra folyamatos javításának területén 
a legkisebb gyermekeink számára az új óvoda 
épülete egy nagyon hasznos fejlesztés lesz. Az 
építkezési rész december végéig befejeződik, 
és az új épület engedélyeztetésének befejezé-
se után a gyerekek az új épületben folytatják 
majd az iskolai évet. A nyár folyamán sikerült 
minden iskolában megépíteni és átadni az új 
fedett kerékpártárolókat, október folyamán be 
lettek indítva az alapiskola moden fűtési rend-
szerének új hőszivattyúi, ezzel is csökkennek 
majd az intézmény energetikai költségei. Be-
adásra került egy pályázatunk, amely által 
egy teljesen új atlétikai pálya épülhetett vol-
na a Karol Kuffner alapiskola területén, de ez 
a pályázatunk egyelőre nem kapott támoga-
tást. Októberben azonban a befektetési és vi-
dékfejlesztési minisztérium újabb felhívására 
egy újabb pályázatot nyújtottunk be, mégpe-
dig a Petőfi Sándor Alapiskola felújítására, és 
egy új sportcsarnok építésére, melynek össz- 
értéke 2 870 753 €, ebből az igényelt vissza 
nem térítendő támogatás összege 2 641 093 €.

Az új óvoda építkezésén kívül az integrált 
egészségügyi szolgáltatások központjának 
építkezése is a befejező fázisához érkezett. 
A következő hetekben már az új bútorok és az 
új egészségügyi technika elhelyezése és bein-
dítása az aktuális feladat. Az épület használa-
tának engedélyeztetése után a város és a kör-
nyező régió lakosai az egészségügyi szolgálta-

tások széles választékát találhatják majd meg 
ebben az épületben.

A nyár végén egy új járdarész épült meg 
a városi kerékpárút végén. Ezt az igényt a la-
kosok jelezték, és a város vezetése igyekezett 
sürgősen megoldani ezt a problémát.

November végéig befejeződnek a mun-
kálatok a városi park teljes felújításán. Ezek 
a munkálatok a Břeclav várossal közösen bea-
dott pályázat részeként valósulnak meg, mely-
nek keretén belül a partnervárosok a Kuffner 
család történelmi örökségének megőrzésén 
dolgoznak, hiszen ez a család mindkét város-
ban egy cukorgyárat alapított és majdnem egy 
évszázadon át sikeresen működtetett. A két 
városban zajló építkezések mellett sikeres  
és tartalmas nemzetközi részvételű szakmai 
konferenciák valósultak meg szeptemberben 
Diószegen, októberben pedig Břeclav városá-
ban.

A Diószegen zajló élet azonban nemcsak 
a város önkormányzatának munkájáról szól. 
A városban zajló közösségi rendezvények tar-
ka palettáját színesítik azok az események is, 
amelyek tartalmas időtöltést biztosítanak a la-
kosság különböző generációi számára. A fiatal 
generáció számára megvalósult rendezvények 
közül megemlíthetjük a legkisebb focisták 
számára megrendezett Józsa László emléktor-
nát, de ugyanúgy az ismét nagyon sikeres Sar-
kaniádát, a Tökfesztivált és a Lampionos fel-
vonulást is. Az idősebb látogatók számára va-
lósultak meg a Zsidó kultúra hete, a Romafest, 
a színházi előadások, a jubilánsok találkozója, 
a nyugdíjasok találkozója, de itt említhetnénk 
a gyümölcs és zöldségkiállítást is.

Pár nap múlva már itt van november eleje, 
amikor egy kis időre megállunk, és a temetők-
ben gondolatainkban azokkal a szeretteinkkel 
leszünk, akiket már elveszítettünk, és akik 
már befejezték életművüket. Az idő azonban 
halad tovább, még mindig van sok megol-
datlan feladat, és biztos vagyok abban, hogy 
a város fejlesztéséért felelős emberek úgy 
fogják megvalósítani az elképzeléseket, hogy 
Diószeg városa minden tekintetben folyama-
tosan fejlődjön.

Lancz István, a HV hivatalvezetője


